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Kranj, 24. januarja - N a okraj 
nem komite ju L M S v K r a n j u so 
nam povedali , da je za V I I . kon
gres L judske mladine Slovenije 
vse pripravl jeno. Da bi pr iprave 
v zadnji fazi potekale v redu, so 
pri O K L M S ustanovi l i tud i poseb
no kongresno pisarno. 

V okv i ru VI I . kongresa Ljudske 
G lad ine Slovenije pr ire ja central
ni komite L M S posebno mladinsko 
razstavo pod naslovom: »MLADI 
N A ' V I L E G A L I , B O R B I , V S V O 
B O D N E M USTVARJANJU«. Otvo
ritev razstave bo danes popoldne 
°b 17. ur i v av l i Okrajnega l jud 
skega odbora K r a n j . Ko t so nam 
sporočili pr iredite l j i , se bo otvo
ritve razstave udeležil tudi pred
sednik Ljudske skupščine L R S 
Miha Mar inko . 

Danes popoldne se bodo še zad
nj ikrat pred pričetkom kongresa 
sestali gorenjski delegati v mal i 
sejni dvorani O L O K r a n j . M l a d i n 
ci i n mladinke, k i bodo razpravl ja
l i na kongresu, so problematiko 
2a svojo razpravo pr iprav l ja l i 
skupno z vsemi mlad insk imi ak t i v i 
v podjetjih, v šolah itd., tako da 
bodo vse razprave gorenjskih de-
lega tov plod kolekt ivnega dela. 

Za prenočišče i n prehrano dele
gatov je preskrbljeno. V K r a n j u 
oodo delegati nastanjeni v D i j a 
škem domu na Zlatem pol ju, v 
vajenskem domu, v Domu IKS . v 
hotelu »Evropa«, restavraci j i »Je
len«, prenočišča pa so rezervirana 
tudi v motelu v Mednem i n v ho
telu »Grajski dvor« v Radovl j ic i . 

Omenit i vel ja tud i zanimivo 
r ePubliško televiz i jsko mladinsko 
oddajo pod naslovom »Mladina v 
revoluciji«, k i bo v dvorani k ina 
^Center« v petek, 26. januarja, ob 
20.30 u r i . N a tej pr i red i tv i bodo 
nastopile najboljše slovenske m la 
dinske ekipe, med n j imi tudi iz 
kranjskega okraja, k i jo vodi 
Matko Oman. 

Kran j bo v času kongresa tudi 
spremenil svojo podobo. Ze danes 
b ° do začeli razobešati zastave in 
Postavljati na v idn ih mestih pano
ge z mlad insk imi gesli. Pred po-
s l 9p j em O L O bodo postavi l i tudi 
ooelisk kongresa. - M . Z. 

Osnutek Resolucije o perspektivnem gospodarskem in družbe
nem razvoju okraja K r a n j , k i ga je pred k r a t k i m izdelal Okra jn i 
l judsk i odbor K r a n j , je naletel na temelj ito proučevanje ne le na 
okra jn ih svetih, temveč tudi na zasedanjih občinskih l judsk ih odbo
rov. Dosedanje razprave so pokazale, da je tak način usmerjanja 
gospodarskega razvoja pravi len i n za naše sedanje razmere naj
ustreznejši. Zbo r i proizvajalcev pa so nedvomno dolžni, da bodo 
med letom večkrat razpravl ja l i o tem, kako sprejeto R E S O L U C I J O 
konkretno izvajamo v praks i . 

V pretekl ih let ih, to je v obdob
j u 1957-60, je b i l letni dv ig druž
benega proizvoda in narodnega do
hodka zelo hiter. Narodni doho
dek, preračunan na 1 prebivalca 
kranjskega okraja, je znašal leta 
1956 291.144 dinarjev, a se je že v 
letu 1960 dv ign i l na 453.385 d inar
jev a l i povprečno letno za 11,7 od
stotka. Za pr ihodnj ih pet let pa 
gospodarski strokovnjaki predvi
devajo, da se bo narodni dohodek 
na prebivalca povečal povprečno 
letno za 7,7 odstotka. P o teh pred
videvanj ih naj b i znašal narodni 
dohodek na prebivalca leta 1965 
približno 664 tisoč dinarjev. Ome
njeni povprečni letni porast na 
prebivalca v kranjskem okraju v 
naslednjih let ih je tako nekol iko 
izpod predvidenega povprečnega 
letnega porasta na prebivalca v 
okv i ru zveze Oziroma republike. 

V vseh pretekl ih let ih se je 
vztrajno večala udeležba družbe
nega sektorja v celokupnem na 
rodnem doohdku. Se leta 1956 je 
družbeni sektor ustvar i l le 80,2 od
stotka celokupnega narodnega do
hodka (privatni torej 19,8 odstot
ka), a v letu 1960 se je udeležba 
narodnega dohodka družbenega 
sektorja že povzpela na 92,3 od
stotka. Zasebni sektor je tako 
predpreteklo leto ustvar i l le 7,7 
odstotka celokupnega narodnega 
dohodka v kranjskem okraju. Raz
voj v tej smeri , čeprav nekol iko 
počasnejši, predvideva okrajna 
R E S O L U C I J A o perspektivnem 
gospodarskem in družbenem raz
voju okraja K ran j tudi v obdobju 
do leta 1965. Tedaj naj bi znašal 
narodni dohodek družbenega sek
torja 89.152 mil i jonov dinarjev 

(94.4 odstotka), narodni dohodek 
oba sektorja skupno 94.440 m i l i 
jonov dinarjev (5,6- odstotka) a l i 
oba sektorja sukpno 94.440 m i l i 
jonov dinarjev (100 odstotkov). 

Zan imiva je tudi udeležba po
sameznih gospodarskih panog 

znotraj družbenega sektorja. Med
tem ko se po predvidevanj ih ude
ležba industri je v let ih 1960 i n 1965 
ne bo bistveno spremeni la (nekaj 
nad 73'odstotkov), pa bo prišlo pr i 
ostalih panogah do večjih ari 
manjših odstopanj. Udeležba v 
celokupnem narodnem dohodku so 
bo v letu 1965 povečala v gradbe
ništvu, trgovini i n gostinstvu, 
medtem ko se bo pr i ostal ih ude
ležba nekol iko zmanjšala. Največ
ji povprečni letni porast pa pred
videva- okrajna R E S O L U C I J A v 
trgovini, gostinstvu in gradbeni
štvu. - P. 

Ob jutrišnjem posvetu 
Za ju t r i , 25. jan., je v K ran ju 

i k l icano posebno predavanje vseh 
predsednikov občinskih l judskih 
odborov, sekretarjev občinskih 
komitejev Z K , predsednikov ob
činskih s ind ika ln ih svetov i n d r u 
gih. Na dnevnem redu je razgo
vor o raznih težavah, pr ipombah 
in pogledih ob sedanji izdelavi 
družbenih načrtov im proračunov. 
Gre za izmenjavo izkušenj. 

To je samo del obsežnih in dal j 
ših priprav za izdelovanje načr
tov. Zavod za gospodarski razvoj, 
svet za gospodarstvo i n drugi or
gani v okrajnem mer i lu so že dlje 
časa močno zavzeti pr i obl ikova
nju predlogov i n stališč o nov ih 
odnosih, k i se odpirajo ob neneh
ni decentralizacij i okrajnih or
ganov i n uvel javl janju občin. P r i 
tem zlasti aktivno sodelujejo tu-

Kaj bodo rekli odborniki na seji ObLO v Kranju 

Da b i ugodili občanom 
PREDLOG ZA POVEČANJE DAVKA NA MALO PRODAJO IN PRISPEVKA ZAPOSLENIH 

— V E L I K E IN U T E M E L J E N E Z A H T E V E VOLIVCEV 

Kran j , 23. januarja — N a seji 
ObLO v Kran ju , k i je sk l icana za 
četrtek, 25. januarja, bodo odbor
nikom predložili predlog o poviša
nem davku na malo prodajo v 
trgovini od sedanjih 3 na 6 odstot
kov ter povečanje dopolni lnega 
proračunskega pr 'spovka za p r i 
bližno 30 odstotkov, kar b i znašlo 
okroglo en odstotek na prejemkih 
na zaposlenega. 

Organi O b L O so izdelal i te pred
loge kot rešitev, da b i vsaj delno 
ugodil i vol ivcem, k i so postavi l i 
pred njihove organe velike, toda 
utemeljene zahteve. Ve l ike so po
trebe p r i komunalnem urejevanju 
mesta in okolice, za nadaljevanje 
nekaterih začetih investici j i n po
dobno. Od dosedanjega davka na 
promet v trgovini je O b L O imel 

Ustanovitev Društva živilskih in prehranskih strokovnih delavcev 

Pogumno v prve akcije 
PROIZVODNJA, PREDELAVA IN PRODAJA ŽIVIL V ENAKI MERI SLUŽIJO ZDRAVI 

PREHRANI PREBIVALSTVA, ZATO J E SODELOVANJE NUJNO 

Kranj, 23. januarja - Danes do-
Poldne je b i l v K r a n j u ustanovni 
°očni zbor Društva živilskih i n 
p r e h r a n s k i h strokovnih delavcev, 
k i so se ga udeležili predstavniki 
gospodarskih organizacij , ustanov, 
zavodov in zbornic ter drugih, k i 
imajo kakršno ko l i zvezo s pre
brano našega prebivalstva. Usta
novni občni zbor je b i l zelo dobro 
obiskan i n se je že takoj danes 
vključilo v to društvo okol i 70 čla
nov. Osnovni namen tega društva 
Je> da v svojem okv i ru omogoči 
sodelovanje i n skupno akci jo vseh, 
^ ' P r o i z va j a j o živila, j i h predelu
jejo in prodajajo a l i kako drugače 
p r i tem sodelujejo in j im je s k u -
Pen cilj izboljšati prehrano našega 
Prebivalstva. 

Naloge tega društva so zelo ob-
r n e . Proučevalo in spremljalo bo 

znanost o prehrani in proizvodnji 
• 1 V U ter širilo načela zdrave pre
rane na temelju znanstvenih iz

sledkov. Dajalo bo predloge glede 
Proizvodnje, prometa, porabe i n 
^akovosti živil, pomagalo pri 

l a i P v a n j u proizvodnje živil s 
Potrošnjo i n proučevalo ekonom-

k a> zdravstvena, tehnološka, teh

nična i n strokovna vprašanja, k i 
so v neposredni zvezi s sodobnim 
načinom l judske prehrane i n s so
dobno proizvodnjo ž iv i . Ustanav
l jalo bo a l i pomagalo p r i ustanav
l janju in de lu znanstvenih, peda
goških in izobraževalnih ustanov, 
ki služijo napredku l judske pre
hrane i n proizvodnje živil i td . 

Na ustanovnem občnem zboru 
društva so že pregledali in potrdi l i 
program dela za letošnje leto. Na 
prvem mestu v tem programu je 
akci ja za dvig kakovosti mleka in 
skrb za boljšo potrošnjo mleka. V 
okv i ru te akcije bo posvečena po
sebna skrb proizvodnji mleka in 
izboljšanju njegove higiene. Da 
bo kakovost izdelkov boljša in bo
do gostinski i n trgovski delavci 
bolje poznali potrošnjo mleka, bo 
društvo s sodelovanjem ustreznih 
faktorjev pr iprav i lo degustacije 
mlečnih izdelkov. 

Ze v tem letu naj b i društvo s 
pomočjo raznih strokovnjakov i z 
delalo min ima ln i predlog o vzorni 
ureditv i gostinskih obratov i n po
sebej še poskrbelo za sodobno ure
ditev zračenja i n ventilacije v 
gostinskih obratih i n trgovinah. 

Čimveč prodajalcev naj b i bi lo na 
posebnih predavanj ih seznanjeno s 
prav i ln ikom o kakovost i živil. Na 
dalje lahko v programu dela za
sledimo, da bodo že v letošnjem 
letu posebne akcije usmerjene na 
higieno kruha od proizvodnje do 
potrošnje, posvečene hig ieni in 
boljši kakovost i sadja in zelenjave, 
priporočilom in navodilom za na 
bavo ter vzdrževanje hladi ln ikov, 
družbeni prehrani i n prodaji po l 
izdelkov za mala i n ve l ika gospo
dinjstva, vzgoji potrošnika, da bo 
znal kor ist i t i sodobne izboljšave 
pr i živilih i n tudi sam izrekal nove 
zahteve i td . 

V uvodnih referatih in v d i sku
s i j i so govorniki soglasno izražali 
zadovoljstvo, da so dozoreli pogoji 
za ustanovitev tega društva i n na
vajali probleme s področja naše 
prehrane, k i j i h bo mogoče rešiti 
le sedaj, ko bodo akcije skupne 
in načrtne. K a k o ve l ik je pomen 
novega društva je mogoče prece
n i t i le tedaj, če dobro poznamo, 
kolikšna je vloga prav i lne prehra
ne i n njen vp l i v na zdravje in 
delovno sposobnost prebivalstva. 

M . S. 

K a k o s m o p o r a b i l i 4 0 m i l i j o n o v d i n a r j e v 
PREVEČ OSEBNIH IN PREMALO K O L E K T I V N I H DARIL 

°edek Mraz je že za nami in 
^ o l o otroci so že pozabil i na tiste 
•nj in pospravi l i zadnje vrečke s 

J a d l " r i j a m i . K l j u b temu 'je p r i -
roerno in aktualno, da pogledamo 
' n se zamisl imo nad organizacijo v 
tistih dneh, nad našimi stroški in 
Pomislimo, kako smo otroke zado
sti l i v njihovi t-enutni želji in v 
•Vrhovih dolgoročnejših potrebah. 

Močno nas iznenadijo podatki, 
p* je bilo samo v vrtc ih, po šolah 

n P<> terenskih organizacijah iz-
o°no skupno 9,416.400 dinarjev za 

rganizacijo raznih prireditev, ča
jank, obdaritvsnih otrok in po
dobno. Se v e ; s o z a 1 o i / d a l a p ^ j . 

» a H ° z i r o r n a gospodarske organi-
e - Skupno so razne organiza

cije, ustanove i n podjetja dala za I valstva. Ob tem pa se seveda po
te prireditve okrog 20 mil i jonov raja misel, kako smo porabi l i I 
dinarjev. Tako ocenjujejo te stvari | denar 
na Okra jn i zvezi prijateljev mla
dine v K ran ju , k i so kot pobudn 
k i i n organizatorji teh prireditev 
zbral i tudi precej podatkov o tem. 
M imo teh izdatkov so prav gotovo 
v t ist ih dneh še tol iko potrošili 
tudi sami starši za to, da bi osre
čili svoje najmlajše. Tako se pred
videva, da je bilo v okraju porab
ljeno okroglo 40 mil i jonov d inar
jev za dedka Mraza. 

To pa je že ve l ika številka. Ta 
nas sicer veseli, ker dokazuje so
razmerno vel iko razumevanje do 
otrok i n hkrat i tudi določen stan-
Šard, določeno kupno moč prebl-

Zelo ve l iko so letos prispe v* 
posamezni ko lekt iv i . M e d temi 
o še posebno i zkaza l i nasled; 

'-.olektivi: Tekst i i indus v K r a n ; 
kolektiv O L O v Kran ju , kolekt: • 
Iskre, tovarna IBI , Ver iga v Les
cah, ko lekt iv Kemične tovarne 
v Podnartu, Save v Kran ju , Agra-
rije v K ran ju , K Z i n L l P v Pred
dvoru, bolnišnice na Go ln iku , 
kolekt iv O b L O na Bledu in drugi-
Zelo dobra je b i la organizacija 
zbiranja sredstev v Železnikih, v 
Tržiču, na Jesenicah, na Bledu i n 
na Jezerskem, kjer so p r i tem 60-

(Nadaljevanje na 2. strani) 

samo 36 %. Povišanje pa bo v ce
lot i šlo za občinske potrebe. S 
tedanj im predlogom predvidevajo, 
da se bodo občinski v i r i iz tega 
naslova povečali od sedanjih 46 m i 
lijonov letno na približno 125 m i 
lijonov dinarjev. Vsa ta sredstva 
nameravajo porabit i zgolj za ne
gospodarske investicije (gradnjo 
bolnišnice za ginekologijo i n po
rodništvo, za stanovanja, reševalno 
postajo in druge potrebe). 

Povečani dopoln i ln i prispevek iz 
osebnih dohodkov pa je namenjen 

Pomoč pr i zadet im 
v Da lmaci j i vsak dan večja 
- K r a n j , 23. januarja — Včeraj i n 
danes so na okrajnem odboru 
Rdečega križa v K r a n j u dobi l i 
obvestilo o dvajsetih novih daro
va lc ih , k i so po svoj ih zmogljivo
st ih prispeval i za prebivalce — 
prizadete pr i zadnjem hujšem po
tresu v Dalmaci j i i n Hercegovini. 
Vrednost pomoči, odposlane a l i 
zagotovljene v zadnj ih dveh dneh 
znaša okol i 2 mil i jona dinarjev. 
K e r vseh nov ih darovalcev ne 
moremo omeniti , naj naštejemo le 
nekatere največje. Kmet i j ska za
druga B led bo prispevala les v 
vrednosti 1 mi l i j on dinarjev, to
varna Sukno Zapuže 200 tisoč d i 
narjev, E lektrarna Kran j 300 tisoč 
dinarjev, Projekt ivno podjetje 
K r a n j , Zeleznina Radovlj ica, s in 
d ika lna podružnica »Almira« po 
50 tisoč dinarjev, Knj igarna »Si
mon Jenko« 60 tisoč diaarjev, 
s ind ika lna podružnica Komunalne 
banke Kran j 66 tisoč dinarjev itd. 

A k c i j a zbiranja pomoči je zaje
la tolikšen obseg, da nekater ih ob
lik zbiranja pomoči ne bo potreb
no več forsirati . Zato je G lavn i 
odbor R K Slovenije preko Okra j 
n i h i n občinskih odborov že iz
dal navodi la, da naj se preneha 
z zbiranjem prispevkov od posa
meznikov, gospodarske i n druge 
organizacije pa bodo od Glavnega 
odbora prejele posebna navodila. 

zgolj za šol.slvo. Vo l i vc i v Šenčur
ju, Cerkl jah, na Zlatem pol ju v 
K ran ju i n drugod so nakazal i ne
izpodbitne potrebe po gradnjah 
šolskih objektov in podobno. Toda 
sedanji v i r i nikakor ne bi zmogli 
teh potreb, marveč bi zadostovali 
samo za najnujnejše manjše inve
sticije in adaptacije, da bi se pre
prečila večja škoda. 

Spričo ugotovitve, da so podjet
ja, od kater ih bi občila lahko na j 
več pričakqyala, v večini v rekon
strukci j i tako da niso sposobna 
pomagati- p r i reševanju skupnih 
potreb komune, smatrajo v ObLO, 
da je to edini izhod, da b i zadosti
l i potrebam občanov. Sicer pa 
bodo o tem spregovori l i sami od
bornik i . K . M . 

di družbeno-politične organizaci
je. 

Zadnja leta 6o se pr i p l an i 
ranju l judsk i odbori naslanja l i 
zlasti na razne podatke iz opera
tive, na statistiko, na podatke o 
doseženih uspehih i n ekonomskih 
zmogljivostih. Skladno s tem so 
bolj »računsko« določali korake 
v prihodnost. Družbeni razvoj v 
zadnjih let ih, nove ekonomske 
smernice, decentralizacija oblasti 
i n utrjevanje komunalnega siste
ma pa zdaj narekuje povsem no
ve odnose organizacij i n ustanov 
znotraj komune, z last i pa med 
posameznimi službami na območju 
okraja i n občinskimi organi. Se 
bolj kot podatki, anal ize i n stat i -
stike so ob tej pomembni nalogi 
potrebne si le političnih in druž
benih organizacij . V zvezi s tem 
so že b i la i n bodo še mnoga po
svetovanja, posebno po občinah. 
Organizacije, društva, podjetja i n 
ustanove čutijo te spremembe i n 
od vseh teh je tud i odvisno uve
l javl janje postavl jenih načel. 

Nov i ekonomski odnosi namreč 
zahtevajo drugačne medsebojne 
odnose; zahtevajo vse večje upo
števanje sleherne pobude obča
nov, zahtevajo tenkočuten posluh 
za utrjevanje samoupravnih or
ganov, zahtevajo vsklajevanj« z 
načeli, k i j i h že predvidevajo ob
činski statuti . Vse to je treba 
upoštevati v pr ipravah družbenih 
načrtov i n predračunov. Res je, 
da s tvar i nr- moč uredi t i takpj i n 
z en im samim dokumentom, toda 
ci l j i so jasni . -~ K . M . 

K U L T U R N A DELEGACIJA 
Z A R V K R A N J U 

V ponedeljek, 22. januarja, se 
je mudi la na Gorenjskem ku l tu r 
na delegacija i z Z A R , k i je ob 
tej priložnosti obiskala tudi K r a n j . 
Gostje ©o s i ogledali L judsko 
knjižnico, P ionirsko knjižnico, De
lavski dom in poslopje Okrajne
ga l judskega odbora. P o ogledu 
so se polni najlepših vtisov od
peljal i proti L jub l jan i . 

S t a n o v a n j s k a g r a d n j a v o s p r e d j u 
VSAKO L E T O 1.190 DRUŽIN V NOVIH STANOVANJIH 

Za obdobje od 1961. do vključno 
1965. leta je predvideno, da bodo 
v našem okraju zgradi l i približno 
.1950 novih stanovanj. Pretežni del 
investici jskih naložb v negospo
darske namene je predviden prav 
za povečanje stanovanjske izgrad
nje .To je posebno poudarjeno v 
R E S O L U C I J I o perspektivnem go
spodarskem in družbenem razvo
j u okraja K ran j , k i jo je izdal 
Okrajni l judski odbor. 

Tudi v prihodnj ih let ih je pred
viden nadal jnj i porast družbene
ga standarda. Osebna prednja naj 
bi se povečala letno za 9,7 odstot
ka oziroma za 9 odstotkov na pre
bivalca. Osebni dohodki zaposle
nih v gospodarstvu pa bodo na

raščali ,kot predvidevajo, za 7,6 
odstotka lel.no. T i dohodki so i z 
računani na povečanem delovnem 
Učinku delavcev, boljšem poslo
vanju in ekonomskem uspehu go
spodarskih organizaci j . 

Skladno s porastom osebnih do
hodkov in potrošnje pa je pred
viden porast družbenega standar

di, pri čemer je posebno poudar
jena stanovanjska gradnja. V zad
nj ih 4 letih je bi lo za stanovanj
sko .grednjo dodeljeno 8 mi l i j a rd 
168 mil i jonov dinarjev oziroma 2 
mi l i jard i 42 mil i jonov letno. V 
prihodnjem obdobju pa naj bi ss 
te naložbe poverale za ve? kot 100 
odstotkov, in sicer za okroglo 16 

(Nadaljevanje na 2. strani) 

V D N E H OD 26. DO 28. JANUARJA 1962 BO 
V KRANJU V IL KONGRES LJUDSKE MLADINE 
SLOVENIJE. DA BI DOBILO NAŠE MESTO V 
T E H D N E H ČIMLEPŠI IN SLOVESNEJŠI IZ-
GLED, VAS POZIVAMO, DA V TA NAMEN STO
RITE V S E POTREBNO I N IZOBESITE ZASTAVE 

Občinski ljudski odbor 
KRANJ 

TOKRAT V SLIKI SOKRAT V SLIKI 

Meha; kac i j a razbremenjuje človeka. Delo človeških rok opravljajo stroji In naprave, ki jih v zadnjih 
letih čedalje bolj pogosto uvajamo tudi v kmetijstvu. Tako so na Kmetijskem posestvu v Skofji Loki 
pred meseci nabavili stroj za nakladanje gnoja, ki je v kmetijski proizvodnji še nekaka novost. Na 
škofjeloškem posestvu menijo, da bodo lahko le z mehanizacijo izboljšali zaposlenim delovne pogoie 

http://lel.no


SREDA, 24. Janu: 

Razgovor pred VTJ. kongresom LMS 

Pojutrišnjem bo v dvorani k ina 
»Center« v Kran ju začel z delom 
VI I . kongres L M Slovenije. 

Naneslo je, da smo se pred dne
v i srečali na posvetovanju dele
gatov jeseniške komune z Jeae-
ničankama, k i bodo med ostalimi 
posegle v razpravo. — Izkorist i l i 
smo priložnost za pomenek z 
Anico V I S T E R in Kat ico G R I L C . 

»Menda sem s 27 loti .presta
ra ' za mladinko« — je začela pr i 
povedovati An ica V I S T E R - »a 
me d inamika dela v mladinski 
organizacij i še vedno privlačuje... 

Svoja otroška leta sem prežive
la s starši v pregnanstvu, v Sr
bi j i . Po končani šoli sem se ob 
koncu 1948. leta zaposli la v Žele
zarni.« - Več nam o sebi n i ho
tela povedati, vendar so nam kas
neje povedali njeni tovariši: »Z 
organizaci jskim delom se je naša 
Anica spoznala in ga tudi vz l ju
bi la že v pionirski organizaci j i . 
Letos j i je mladina Železarne da
la zaupnico za njeno prizadevno 
delo. Izvoljena je bi la v sekreta
riat tovarniškega komiteja L M S . 
Sedaj je sekretar.* 

£ Kaj menite o uvel javl janju 
ženske mladine v organih druž
benega samoupravljanja? 

— »Dogaja se, da se v posamez
nih gospodarskih organizacijah 
pojavl ja malo ženske mladine v 
organih samoupravljanja, zakaj 
nekateri še vedno menijo, da žen
ska n ima dovolj smisla, da bi se 
družbeno-politično uvel javl jala. 
S tem se ne str injam. Ce dovo
lite, kakšno vlogo so odigrale že
ne, dekleta, matere v N O B ? ! S i 
cer pa bom razpravl jala na kon
gresu o vlogi ženske mladine in 
njeni dejavnosti ter o problemih, 
k i nastopajo pr i tem. 

# Vaša želja? 

merilo, skratka več dela i n manj 
besed . . . « 

»Odkar sem zaposlena pr i Sek
c i j i za vzdrževanje prog Jesenice, 
delam v mladinski organizacij i . V 
sekretariatu Občinskega komiteja 
L M S na Jesenicah* sem blaga jn i -
čarka. M imo tega pa sem še za-
pisnikarica in tajnik s indikalne 
podružnice ter v 10 sindikalnega 
odbora, kjer delam« — je uvodo
ma dejala Kat i ca G R I L C , k i zad
nja leta živi v Podkorenu. 

© O čem boste govoril i na 
kongresu? 

— »Na kongresu bom spregovo
r i l a o problematiki mladine na 
terenu. Mnenja sem, da b i moralo 
ostale organizacije bolj zanimati , 
kaj dela mladina, kot j i h sicer... 
Le prosvetno društvo nam poma
ga.« 

9 Problemi na vašem terenu? 
— »Dobro bi bilo, če bi obnovil i 

prostore v Prosvetnem domu, da 
bi prišli do k lubsk ih prostorov, 
vendar za zdaj n i sredstev.« 

# In želja? 
— »Več družabnega življenja.« 

S. Sk. 
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Politični vrt i l jak današnjih dni 
je Kongo. Ta primerjava n i i z 
gubila pr izvoka dvoma, da je ta 
dežela še vedno precej daleč od 
pomiritve. Dvomi postajajo v 
zadnjem času zopet bolj stvarni 
i n prevladuje mišljenje, k i kon-
goškim izgledom, da bo po dvo
letnih razprti jah prišlo do ure
ditve notranjih problemov, daje
jo zelo malenkosten pomen. Ze 
večkrat v dvoletnem razvoju 
kongoške krize so se nakazoval i 
izgledi, da se bodo nacionalne 
sile zmožne odreči tuj ih računov 

in vpl ivov. Večkrat so se v tem 
politično protislovnem času zdru
ževale napredne kongoške poli
tične sile, da bi uredile krizo 
brez škode za kongoško neodvis
nost i n samostojnost. P a vendar 
je z zakul isn imi spletkami uspe
lo razdružiti te sile i n j i h zapo
s l i t i z medsebojnimi obračuna
vanjem. Svetovna organizacija 
s svoj im vp l i vom i n dejanji več
krat n i nudi la uslug, ko je bilo 
možno doseči pozitiven izhod 
kongoške krize. Zamujene p r i 
ložnosti pa so ustvarjale težave, 
k i so najbolj oškodovale pr i rod
ni tok kongoške drame. Zaradi 
takšne mlačne podpore so se 
stvari vedno vrn i le na izhodišče 
i n Kongo je ostal do danes brez 
pametne rešitve. 

Vprašanje, k i ga v zadnj ih ne
kaj dnevih najpogosteje poslav
ljamo je, kaj se zopet dogaja 
v Kongu. Nekdanja somišljeni
ka i n sodelavca v Vzhodni po
kra j in i general Lundula , k i ga 
je pokojni Lumumba povišal v 
povel jnika kongoške vojske, i n 
Antonin "Gizenga, do nedavnega 
podpredsednik v osrednji kon-
goški v ladi i n naslednik politič
nega gibanji-, k i ga je začel L u -

i z vlade z obtožbo, da izpodko-
pava enotnost i n skuša po svoje 
zapletati vso stvar. Lundula , k i 
je držal Gizengo po nalogu 
osrednje vlade v hišnem zaporu, 
Kamitatu. nekdanji Lumumbin 
sodelavec, k i se je pridružil ob
tožbam vlade zoper Gizengo, 
Kasavubu, k i je podpisal odlok 
o Gizengini obsodbi in odvzemu 
ministrskega položaja, in končno 
gre še za razhajanje v v ladi 

pokojnega Lumumbe, da največ- I 
j a nevarnost za Kongo prihaja g 
iz Katange. Cofmbejevo zaledje % 
je to zaostritev razlagalo po svo- 3 
je: Katanga in njeno vodstvo |j 
niso kr i vc i neredov i n zdražbe I 
v Kongu, ampak ni nihče drugi = 
storilec težkega stanja v Kongu I 
kot Gizenga, k i namerno vnaša = 3 
v kongoške lazmere razdor. Ce I 
ne bi bi lo njega bi se že zdav- | 
naj sporazumeli . 

K o n g o š k i k l j u č 
mumba, sta se sprla i n prišlo je 
med n j ima do oboroženega ob
računavanja. Ta oboroženi spo
pad je i zkor is t i la osrednja kon-
goška vlada, k i je v nastalem 
položaju odstavila Gizengo, ker 
se ta n i ravnal po priporočilih 
osrednje vlade. V tem zmede
nem navzkrižju političnih si lnic 
je zaplet z Gizengo znova potr
di l , da osebni prestiž postopoma 
izpodriva kongoške nacionalne 
težnje i n da je postala borba za 
stolčke osnovna oznaka za za
znamovanje politične podobe 
Konga. V afero Gizenga so vple
tene najrazličnejše politične 
osebnosti današnjega Konga : 
Adu la , k i je Gizengo izključil 

Vzhodne pokrajine. Govor i se, 
da bodo Gizengo postavil i pred 
sodišče. Toda njegov prihod v 
Leopoldvi l ie je povzročil odkr i 
to negodovanje kongoškega se
nata, k i meni, da je način, kako 
je b i l Gizenga odstavljen, ne
mogoče zagovarjati. 

K d o je iz spora Gizenga — 
osrednja vlada — Lundu la izv le
kel dobiček? Agenci jska sporo
čila o navzkrižju med Lundulo 
i n Gizengo so prišla kot na ro
ko Mo isu Combeju, k i je v na
sprotju Leopoldv i l la s Stanlev-
v i l l om izrabi l priložnost, da na 
njega pozabijo. Gizenga je b i l 
od vsega začetka najdoslednejši 
zagovornik politične doktr ina 

Takšna razlaga je samo pre- jf 
računana politična prevara, s 
Sporni kamen kongoške enotno- j§ 
sti, izvor kongoških razhajanj, 1 
razprti j i n raz l ik je v Katangi 3 
i n Combejevi v ladi . Zd i se, da 1 
je to dejstvo v zadnjem času s § 
pomočjo tujega prisluškovanja * 
preveč pogosto zanemarjeno. Ce %, 
izvzamemo težko zamišljeno 1 
kongoško politično enotnost, če g 
odtehtamo vp l i v tujine na k on- jf 
goško vlado, odnose tuj ine do % 
Konga i n obratno, potem p r i - §§ 
demo do političnega zaključka, f§ 
da je za katanško odcepitev p r i - g 
šlo strmoglavljertje Gizenge kot 3 
dober znak. 

Zdravko TomažeJ I 

lll.il 

P r e d združitvijo t r e h 
d e l a v s k i h u n i v e r z 

V Radovl j ic i so se minulo sredo 
sestali upravni odbori Delavskih 
univerz Bohinja, Bleda i n Radov
ljice. Obravnaval i so vprašanje 
združitve vseh treh ustanov v eno 
občinsko izobraževalno telo. 

O tem problemu so doslej tako 
na B ledu kakor v Boh in ju i n Ra -

— »Dejanja in delo naj bodo dovl j ic i vel iko govoril i , svoj de-

Prvi festival slovenske popevke 
Letošnjo pomlad — od 10. do 

12. januarja bo v novi festivalni 
dvorani na Bledu prv i festival 
slovenske popevke. Fest ivalni od
bor pri TD Bled (v tem odboru 
so razen predstavnikov z Bleda 
strokovnjaki , k i se ukvarjajo z 
našo popevko) je pred dnevi že 
izdal natečaj za popularno slo
vensko popevko. 

Zamisel o tem festivalu je na
letela med ustvarjalci in l jub i 
telji slovenskih popevk na ugo
den odmev, Tak način predstav
l janja naših popevk smo doslej 
zelo pogrešali, saj nismo imel i 
prireditve, k i bi pospeševala na 
slajanje te zvrst i zabavne glasbe. 

Zato nam preostaja le ugotovitev, 
da naša popevka n i n i t i na malo 
zav id l j iv i višini. 

Osnovni namen festivala bo to
rej pospešiti nastajanje sloven
sk ih popevk, in to z dobr imi slo
venskimi besedili, p r i kater ih je 
vrzel še posebno občutna. Razen 
tega pa naj bi nam ta festival 
odkr i l tudi čimveč mladih sloven
sk ih pevcev. 

Ko't predvidevajo organizatorji 
naj b i se ta festival v prihodnje 
leto pr i re ja l pozimi — v januarju. 
Tedaj se bo za najboljšo popevko 
podeljevala posebna nagrada — 
»Zlata snežinka«. — M. S. 

Stanovanjska gradnja v ospredju 
(Nadaljevanje s l.str. ) 

mi l i j a rd 728 mil i jonov v petih le
tih. To pomeni 3 mi l i jarde in 346 
mil i jonov letno za to dejavnost 
oziroma mil i jardo in 304 mil i jone 
dinarjev več letno kot prej. Naj
več stanovanj nameravajo zgra
d i t i v družbenem sektorju, in s i 
cer 4750, v zadružnem okrog 300, 
medtem ko bi pr i va tn ik i zgradil i 
okrog 900 novih stanovanj. Letno 
bi se vseli lo 1190 družin v nova 
stanovanja. 

Tak je program, k i temelji na 
dosedanjih izkušnjah, na stvarnih 
možnostih in na potrebah prebi-

O B J A V A 
V sredo, dne 24. januarja 1962, 

bo ob 19. ur i v Delavskem domu 
(vhod 6) zanimivo predavanje z 
naslovom: 

»O ALŽIRSKEM 
O S V O B O D I L N E M GIBANJU« 
Predaval bo udeleženec osvobo-

bilnega gibanja v Alžiriji Moha
med A i t S i . 

Priporočamo obisk! 
Uprava Delavske univerze 
v K r a n j u 

R a z p o r e d p r e d a v a n j 
D E L A V S K E U N I V E R Z E 
V K R A N J U 
V sredo, 24. jan. 1962 - v Zalo

gu — Dr. Stiasnv »Nekaj zan imi 
vosti o popevki«. 

V četrtek, 25. jan. 1962 - v Vo-
k lem - Dr. Stiasny »Nekaj zan i 
mivost i o popevki«. 

V petek, 26. jan. 1962 - v Olšev-
k u — Dr. Bajželj »O revmatizmu« 

v Cerk l jah - M . Stempihar i n 
ing. Pogačnik M . »Al i znate na 
kupovati in negovati tekstil?« 

v Predosljah - ing. Vinškova 
»Sprehod med alpskim cvetjem« 

v Z a b n i d - Stane Tavčar »Pot 
v Turčijo« 

V soboto, 27. jan. 1962 - na Je 
zerskem — Stane Tavčar »Po arab
sk ih deželah«. 

V nedeljo, 28. jan. 1962 - v Pod-
brezju - Stane Tavčar »Po arab
sk ih deželah«. 

valstva. Seveda so pr i tem upo
števana tudi prizadevanja posa
meznikov, kolektivov in organiza
cij . Nenehna rast življenjske rav
ni posameznika, kar je zelo očit
no v zadnjih let ih in kar je, kot 
kažejo p rv i podatki tega zapisa, 
zagotovljeno tudi v prihodnj ih 
let ih, je posledica decentral izaci
je, povečane delovne stori lnosti , 
boljše st imulaci je proizvajalca -
torej posledica skupnih naporov 
za dv i g življenjske ravni . Zmanj 
šujejo se namreč sredstva, k i se 
zbirajo v višjih ter i tor ialnih eno
tah. Okraj v pravem smis lu n i t i 
n ima več sklada za investicije. 
Vedno več pa imajo ko lek t i v i i n 
tudi posamezni proizvajalec. Dolž
nosti, k i so j i h ime l i nekoč l jud
ski odbori, da 60 zagotovil i l j u 
dem osnovne življenjske potrebe, 
se skladno s sredstvi prenašajo 
navzdol. Tako bo treba razumeti 
v prihodnje tudi potrebe po sta
novanjih. To se prav i , da bomo 
polagoma moral i vprašati sami 
sebe in svoje kolektive, kako smo 
izpoln i l i določene obljube i n dolž
nosti. Resoluci ja te dolžnosti i n 
tudi naše možnosti že delno upo
števa. — K. M . 

lež k rešitvi tega vprašanja pa je 
dal tudi p lenum Občinskega odbo
ra S Z D L . Zadnj i skupni posvet 
upravnih odborov je po vsestran
ski proučitvi že sprejel konkretne 
sklepe in priporočila o združitvi. 
Končno besedo bo izrekel Občinski 
l judski odbor Radovlj ica na prv i 
prihodnji sej i . 

Dosedanje t r i delavske univerze 
so imele že do sedaj težave p r i 
zadostitvi vseh • teh rastočih po
treb, k i so čedalje večje: po kva l i 
teti i n po obsegu dejavnosti. V 
prihodnje pa kot kaže b i se teža
ve i n potrebe še povečale. Ze ta
koj bo treba izobraževalno delo 
razširiti na družbeno vzgojo, stro
kovno i n splošno izobraževanje ter 
zlasti na vzgojo predavateljskega 
kadra. Zato bo delo v ZDRUŽENI 
D E L A V S K I U N I V E R Z I potrebno 
ustrezno razširiti. Različne zvrst i 
izobraževalnega dela bodo moral i 
voditi ljudje, k i bodo posebej po
sveti l i vse 6krbi in sposobnosti 
samo določeni vrst i izobraževanja. 

Programov, k i so j ih v jeseni 
sestavile vse tr i Delavske univer
ze, v tekoči izobraževalni sezoni 
ne bi spreminjal i . Delo naj b i na
vzlic skorajšnji administrat ivni 
združitvi teklo po dosedanjih i z 
kušnjah i n metodah, k i so 6e V 
praksi že dobro uvel javi le. K e r bo 
novo upravno in administrat ivno 
vodstvo imelo svoj sedež v Radov
l j ic i , pa naj b i po mnenju pred
stavnikov upravnih odborov v 
obeh ostalih kra j ih , v Bohinjsk i 
Bis tr ic i i n na Bledu, uvedl i izpo
stave. Na takšni organizaci jski 
osnovi bo celotno izobraževalno 
delo laže usmerjati bolj enotno na 
celotnem območju sedanje radov
ljiške občine. T u d i predavateljski 
kader bo ZDRUŽENA D E L A V S K A 
U N I V E R Z A laže našla na širšem 
delovnem območju i n ga tako tudi 
bolj enakomerno razporejala tja, 
kjer bo potrebno. Tako bodo tudi 
finančna sredstva bolj racionalno 
izkoriščena, saj se bo vse delo 
f inansiralo iz novega središča. 

Glede tehničnih sredstev i n po
nazoril za predavanja so imele 

doslej vse t r i ustanove ve l ike te
žave, saj s i j i h nobena n i mogla 
preskrbeti toliko, ko l ikor b i j ih 
potrebovala. V novi enoti, v kate
r i se bodo združila vsa sredstva, 
pa se odpira možnost, da b i se 
ustanovil občinski tehnični servis 
za vse vrste ponazori lnih pripo
močkov, aparatur, diaf i lmov, re
produkcij , posnetkov i n podobno. 

K skupnemu fondu za ta namen 
bi lahko pr is . . -val i svoj delež tudi 
drugi , kakor n. pr. občinski Svet 
Svobod, občinski s indika ln i svet in 
še kdo, k i bi mu takšna sredstva 
lahko korist i la . 

Zamisel o prihodnji s truktur i 
izobraževalnega dela v občini še 
ni dokončna, je pa že precej izo
bl ikovana. Se bolj jasno podobo 
j i bo da l prav i ln ik ; osnutek je že 
priprav l jen in bo o njem in tudi 
o celotnem predlogu za združitev 
razpravl jal pristojni svet ObLO in 
končno sam občinski l judski od
bor. - J . B . 

TE DNI PO SVETU 
% S P O R A Z U M v Ž E N E V I 

Tri je laoški pr inc i so se spora
zumeli , da bo imela koal ic i jska 
vlada 18 ministrstev. 10 min is t r 
stev bo imela nevtralna skupina, 
po štirih pa desničarji i n gibanje 
Patet Lao. Vodite l j i laoških po
litičnih skup in bodo pogajanja na
daljevali . S tem bi ustvar i l i pogo
je, da b i žc'nevska konferenca 
lahko nadaljevala delo. 

% D E M O N S T R A C I J E 
T E H E R A N S K I H 
S T U D E N T O V 

Teheranska vlada je prepove
dala vsa zborovanja in demonstra
cije po spopadih policije s štu
denti, k i so protestirali proti v la 
di . Študentje so nosi l i gesla s ka
terim so s lav i l i nekdanjega i ran
skega premiera Mosadeka. Štu
dentje so zahtevali tudi parla
mentarne volitve. 

# F R A N C I J A N I P R I S T A L A 
N A T U N I Z I J S K E 
P R E D L O G E 

Francosko-tuniz i jska pogajanja 
o Bizer t i so prek in i l i , ker n i p r i 
šlo do zbližanja stališč. Pravi jo, 

Kako smo porabili 40 milijonov dinarjev 

Odgovor potrošniku 
Eden izmed mnogih potrošni

kov Franc Kovač je k u p i l v tr
govskem podjetju »Moda« K ran j 
žensko ročno uro znamke G U B — 
Glashutter v vrednosti 9 tisoč d i 
narjev. P r i nakupu je prejel ga
ranci jski l ist z navedbo servisnih 
delavnic i n rok garancije, kar je 
seveda dovolj, da sme trgovsko 
podjetje ure prodajati. O nadal j
njem postopku pa bi bi lo sedaj 
nesmiselno pisati, ker vsaka stran
ka že ob nakupu ve, kako bo z 
uro ukrepala, če j i ne bo šla toč
no. Z dnem, ko se ura proda, pre
vzame vse obveznosti do ure ser
visna delavnica, k i je naveden % 
na. garancijskem l is tu. 

Zgoraj omenjeni tovariš s i je 
pa to zamis l i l povsem drugače, 

in sicer tako, da bi m u trgovina 
M O D A s pomočjo poslovodje, k i 
je odgovoren za poslovanje, za
menjala uro za novo, z nov im ga
ranci jskim li6tom, kar pa je prot i 
vsem načelom trgovanja. Zame
njajo se lahko klobuk, jopica, no
gavice in se nato rek lamira v ma
še tovarne, ure pa ne more trgo
v ina reklamirat i v Nemčijo, Švico 
itd. Zato pa pride p r i urah do 
izraza garanci jski l ist. 

Ob koncu pa prosimo potrošni
ke, da se s pokvarjenimi urami 
obračajo na servisne delavnice, 
k i so navedene na garancijskem 
l istu, ker trgovina ur ne proizvaja 
in ne popravlja. 

da bo mogoče pogajanja obnoviti, 
če se bo zboljšal položaj v Alži
r i j i . Poudarjajo, da je tunizi jska 
v lada vztrajala pri določitvi da
tuma za umik francoskih čet iz 
oporišča. Francoska stran pa je 
bila mnenja, da je treba določiti 
pogoje umika, medtem ko bi da
tum umika določil pozneje. Ta 
druga prekinitev utegne povečati 
stopnjo napetosti v francosko-tu-
niz i jsk ih odnosih. 

e V A L S T A V K V ALŽIRIJI 

V Alžiriji se nadaljujejo stavke. 
Stavkajo vozniki in sprevodniki 
avtobusov, k i zahtevajo oborože
no spremstvo in zaščito pred na
padi pristašev OAS . Stavko so za
čeli tudi zdravnik i . 

t AFRIŠKA L A S T N I N A 

V glavnem mestu Nigerije se jc 
začela konferenca zunanjih m i 
nistrov nekaterih afriških dežel. 
Na konferenci ne sodelujejo pred
stavniki dežel podpisnic l ist ine iz 
Casablanke. Politični opazovalci v 
K a i r u poudarjajo, da je za neod
visne afriške dežele nemogoče so
delovati na taki konferenci, k i SU 
jo enostransko pr iprav i l i zagovor
n ik i nevarne kolonialističr.e 
usmerjenosti. 

• POMOČ D O M I N I K A N S K I 
R E P U B L I K I 

Ameriški predsednik Kennedv 
je včeraj sporočil svoj namen, da 
bi podelil Domin ikansk i republ ik i 
25 mil i jonov dolarjev pomoči »z 
namenom, da bi izbolzšal njeno 
plačilno bilanco«. 

Dominikansko republiko uprav
lja sedaj državni svet. Z D A so pO 
zadnjem udaru izrazi le zadovolj
stvo, ker so ponovno prišli na ob
last »bolj umir jeni elementi«. 

# K E N N E D Y J E V A 
P O S L A N I C A 

Predsednik Z D A Kennedv je po
slal indi jskemu premieru Nehruju 
poslanico, da bi Indija in Pak i 
stan skušala na miren način ure
di t i kašmirski spor. Pakistan se je 

Trgovsko podjetje M O D A - K r a n j | n a m r e c - z o p e t j>ritožil Varnostne-
Poslovodja mu svetu. 

Ivan Jan: Dražgoše 

»Gorenjska republika« 

(Nadaljevanje s 1. strani) 

delovale vse družbene organizacije, 
nadalje zavodi i n podjetja i td. 

Prav v teh kra j ih so se v večini 
izogni l i podedovanim slabostim, 
da bi namreč pr iprav l ja l i samo i n 
div idualna dar i la . Upoštevali so 
dolgoročnejše potrebe otrok i n j i m 
preskrbeli ko lekt ivna dar i la . Tako 
so dobi l i otroci v šole, vrtce i n 
druge njihove organizacije razno 
telovadno orodje, šahovnice, opre
mo za foto krožk i n druge delav
nice, dob i l i so kinoprojektorje in 
druge potrebščine. Taka dar i la so 
seveda dokaj vredna za otroke. Ce 
velja številka 40 mil i jonov d inar
jev za naše celotne izdatke potem 
velja, da je bi lo izdano povprečno 
za vsakega otroka (od 2 do 15 let) 
po 1320 dinarjev. Toda ve l ik del 
teh izdatkov je b i l porabljen za 

Pred k ra tk im so knjigarne pre
jele novo knjigo, k i lepo dopol
njuje dokumentarno gradivo iz 
naših ve l ik ih dn i revolucije. Gre 
za knj igo »Dražgoše«, k i jo je 
napisal Ivan Jan-Srečko. 

Ime tega avtorja ni novo. — V 
knjižnicah imamo že njegovo 
knjigo »Med gorenjskimi part iza
ni«, k i jo je izdal 1956. leta. LanJ 
pa je izšla njegova zb irka črtic 
pod naslovom »Izpolnjena oblju
ba«. Tako je to že tretje njegovo 
večje delo, v katerem opisuje do
godke iz N O B na Gorenjskem. 

Sedanjo knjigo, k i je izšla v 
počastitev 20-letnice revolucije, 

dokajšnji premik v zadnj ih let ih, j e založil »Borec« v Ljubl jani , t i -
je vendar še vel iko preveč osebnih ' sikala pa t iskarna C P »Gorenjski 
in premalo ko lekt ivn ih dar i l . Tudi • tisk« v Kran ju . Na 157 straneh 
vrečke sladkari j i n standardne. teksta je objavljeno tudi 59 o r i -
igračke so le trenutnega pomena, g inalnlh posnetkov, 5 nemških 
Močno pa otroci pogrešajo razne; dokumentov in 3 skice, kar vse 
krožke, razne tehnične možnosti, | zelo nazorno pr ikazuje dražgoške 
opremo in rekvizite za svoje raz- j boje in tako dopolnjuje pisano 
vedri lo v prostem času. Ve l i ko ne- j besedo. Prav tako je v knj ig i 272 
opremljenih igrišč, telovadnic, de-1 imen padl ih borcev Cankarjeve-
lavnic in p ionirskih ter predšoi- ga bataljona, preživelih nosilcev 
sk ih ustanov bi b i lo lahko ob tak ih spomenice in ostalih borcev ter 

trenutne efekte (okrasitev cest i n 
ulic), za organizacijo i n gostova
nje dedka Mraza i n še posebno za 
sladkari je i n ind iv idua lna dar i la 
otrokom). Neko podjetje je izdalo 
celo 3000 dinarjev za posameznega 
otroka v te namene. 

Čeprav smo glede tega naprav i l i 

Vendar ni le v tem poglavitna | l in i in kon 'no do zgodovinske 

izdatkih deležno večje pomoči. In 
to bi našim najmlajšim vel iko več 
koristi lo. Te izkušnje je treba v 
prihodnje upoštevat L 

part izanskih enot, imen postrelje
nih i n sežganih domačinov ter 
drugih udeležencev v Dražgoški 
b i tk i . 

privlačnost knjige, marveč v tem, 
da je avtor v knj ig i združil spo
mine i n , izjave posameznih bor
cev, domačinov in aktivistov ter 
vs*> vo snretno povezal v celoto. 
To čU.s'e kn i i g i izrazito dokumen
tarno obeležje. V knj ig i je ome
njeno "eč sto l judi ne le iz Draž-
goš ir. Poljanske dolino, marve:': 
iz vseh krajev Gorenjske in od 
drugod; vse to močno približuje 
Janovo delo našim ljudem. Avtor 
se je po>lužil tudi raznega gradi
va iz sovražnikovih (nemških) v i 
rov (mnoge izlave, službena ob
vestila, s l ik itd.). 

Kn j i ga ne začenja svojo pripo
ved pr i dražgoški b i tk i , k i je b i la 
od 9. do 11. januarja 1942. leta, 
marveč pri formiranju prv ih par
t izanskih čet ob koncu ju l i ja 1941 
in pr i nastanku Cankarjevega ba
taljona v začetku avgusta. Potem 
ko ugotovi določeno stagnacijo 
partizanskega gibanja v poznem 
poletju, prikaže novo obdobje 
vstaj, k i so sledile v decembru 
mesecu. V sklopu celotnega tega 
revolucionarnega gibanja i n od
pora množic prikazuje, kako je 
prišlo do bojev v Poljanski do~ 

D R A Z G O S K E R E P U B L I K E . 
Morda bi bralci raje v idel i te 

dogodke prikazane v čisto literar
nem slogu. Vendar pa je res, da 
bi pr ikaz tega pomembnega do
godka utrpel neizmerno škodo, Č0 
bi zanemari l i spominsko gradivo-
Vse to bo estalo kot trajen, če
prav skromen dokument o tisti ! 1 

ve l ik ih dneh, ko so bi l i »vro?i 
dnevi« in »vroča srca«, kot opi
suje avtor. — K. M . 

K O N C E R T V POMOČ 
ŽRTVAM P O T R E S A 

V sredo, 24. januarja, ob 20. 
url bo v koncertni dvorani De
lavskega doma v Kran ju kon
cert simfoničnega orkestra 
R T V Ljubl jana pod vodstva n 
Uroša Prevorška. Ob tej pri
ložnosti bo konoertirala tudi 
popularna Dubravka Tomšič. 
— Dohodek je namenjen pre
bivalstvu Makarske i n okol i 
ških krajev, k i j i h Je hudo 
prizadel potres. 
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S R E D A , Januarja 1962 

Pred VII. kongresom LMS - Pred VII. kongresom LMS 

sredi življenja 
V petek, 26. januarja, se bo v K r a n j u pričel V I I . kongres 

L judske mladine Slovenije. Obdobje med obema kongre
soma je izredno pomembno v našem družbenem razvoju. 
Zanj je značilno naslednje: nadal jnja krepitev in razvoj 
proizvaja lnih s i l , razširitev in uveljavitev širokega sistema 
neposredne demokraci je , rastoča vloga državljana v druž
benem življenju, nagel razvoj in izpopolnjevanje sistema 
izobraževanja i n vzgoje ter dvig življenjskega standarda 
(poročilo C K L M S o delu L judske mladine Slovenije) . 

V tem procesu naše rast i i m a L judska mlad ina nedvom
no ve l iko zaslug. Prav zato smo v naše uredništvo povabi l i 
pretekl i ponedeljek nekatere predstavnike organizacije 
L judske mladine. T i so razpravl ja l i o procesu rast i organi
zacij*. L judsl ie mladine v organizacijo slehernega mlad inca 
—- in v tem okv i ru so potem tudi poglobljeno spregovori l i 
o nekater ih vprašanjih, s kater imi se pr i delu v organizaci j i 
srečujejo, i n to še posebej o vlogi okra jn ih in občinskih 
vodstev L judske mladine, o novih metodah in o vsebini 
dela organizacije, o vprašanjih nadaljnje graditve organi
zacije L judske mladine i n pa tud i o tem, kako se organiza
ci ja uvel javl ja v okv i ru kra jevnih skupnost i , v ekonomski 
enoti in šoli. Kakšne naloge i m a in kako se j ih loteva. 

Sestanku so pr isos tvova l i : Z D R A V K O K R V I NA, sekre
tar C K L M S ; N A C E P A V L I N , predsednik O K L M S K r a n j ; 
N A C E J U R A N , sekretar O K L M S ; člani Okrajnega komite ja 
F R A N C R O G E L J , I G O R J A N H A R in L U D V I K G O R J A N C , 
predsednik O b K L M S Jesenice J A N E Z ČUDEN, član O b K 
L M S K r a n j J U R E H R I B A R . 

Iz razprav smo izluščili nekatera mnenja, k i j i h objav
l jamo. 

Zdravko Krvina: 

Razprave o nadaljnji graditvi 
organizacije so najpomembnejše 

enoti, razrednem in šolskem ko
lekt ivu, kmetijskem posestvu, 
krajevni skupnosti itd. Skladno s 
tem gredo prizadevanja naše or
ganizacije, da bi Ljudska mladina 
postala resnični odraz teženj, že
lja in ambicij mladih l judi in j im 
omogočala, da bi svoje sposobno
sti razvijala skladno s svojo druž
beno vlogo. V tej smeri smo tudi 
že dosegli pomembne rezultate, 
nekje boljše, drugod slabše, kar 
so pokazale tudi letošnje občinske 
konferenco Ljudske mladine. -
Takšna vloga in takšna vsebina 
dela organizacij Ljudske mladine 
pa zahtevata, da delo organizacij 
sloni na demokratičnosti. Ta naj 
mlademu človeku ustvarja podla
go za res svobodno in odkrito 
razpravljanje o vseh problemih, s 
kater imi se nenehno srečuje, ta
ko da bo z vso mladostno revolu
cionarnostjo podiral staro in oko
stenelo, k i ovira razvoj napred
nemu. Obenem pa bo z vsem svo
j im poletom gradil i n tistvarjal 
novo. 

Nekatera konkretna stališča o 
tem bo prav gotovo postavil sko
rajšnji VI I . kongres Ljudske mla
dine. Razumlj ivo pa je. da bo to 
le izraz t ist ih pogojev i n prizade
vanj, k i so se že uvel javi la a l i 
pa se v naših organizacijah še 
bodo. 

Franc Rogelj: 

Novi družbeni pogoji 
narekujejo spremenjeno vlogo 

osnovnih organizacij 

Razprave o nadaljnji izgradnji 
Ljudske mladine, k i so trenutno 
^ e d najpomembnejšimi v naših 
° rganizacijah, so izraz prizade
vanj, da delo organizacije L jud
j e mladine čimbolj vskladlmo s 
spremembami v našem družbe
nem sistemu. Spremenjeni druž
beni pogoji so obl ikoval i novo 
vsebino dela organizacije Ljudske 
g ladine, ta pa zahteva nove orga
nizacijske oblike in delovne me
tode. Ne gre za nekaj povsem no
vega, bistveno različnega; gre 
Predvsem za nadaljnje razvijanje 
tistih načel, k i j ih je postavil že 
v i . kongres L M S in k i so v prak-

s i naših organizacij našla evojo 
Potrditev ter vsebinsko obogati
tev. Te oblike naj slehernemu 
Jfllademu človeku omogočijo, da 
1 5 0 lahko akt ivno in odločujoče 
Posegel v razpravljanje o vseh 
vPrašanjih, k i neposredno zade
vajo njegove interese in interese 
skupnosti. P r i tem so naše orga-
n i zac i j e razvi le vrsto obl ik (n. pr. 
razne klube, sekcije, mladinske 
f ° l e . tribune mladih in podobno), 

so organizacijo L judske mladi
ne Približale konkretnim proble
mom mladine. 

L judska mladina mora bit i spo
sobna, da vpl iva na reševanje 
v f e h vprašanj, k i v določenem 
okolju nastajajo i n se tudi rešu
jejo — n a pr imer v ekonomski 

Želel bi poseči v razpravo o ne
katerih vprašanjih nadaljnje iz
gradnje L M , k i jo je načel tovariš 
Krv ina . Zdi se mi, da sedanje raz
prave postavljajo v ospredje ne
katera vprašanja, k i so za na
daljnji razvoj tako pomembna, da 
jih je treba izluščiti iz celote. Ta 
so predvsem: 

— vloga L M v komuni, 
— uvajanje takšnih principov in 

delovnih metod v organizacijo L M . 
ki naj bodo v največji možni meri 
odraz demokratičnosti, k i je lastna 
samoupravnim organom; 

— določiti in okrepit ; «*>''' '^va
nje z vsemi organizmi, k i v komu
ni delujejo predvsem z ostalimi 
političnimi organizacijami in t i s t i 
mi organizacijami in društvi, k i 
vključujejo mladino; 

— novi družbeni pogoji nareku
jejo spremenjeno vlogo osnovnih 
organizacij L M . 

B i l i bi precej enostranski, če bi 
ta vprašanja reducirali na vpra
šanje organizacijskih oblik. 

Sedanje stanje v organizacijah 
v našem okraju nam dovolj jasno 
oblikuje organizacijsko - politično 
strukturo L M in obenem kaže na 
vlogo, k i naj jo ima v nadaljnjem 
razvoju družbenega sistema. Or
ganizacija L M izgublja organiza
cijsko - mobilizatorsko obeležje, k i 
je bilo sicer potrebno v določe
nem obdobju, in vse bolj postaja 
institucija, k i mlade l judi usmer
ja, vzgaja in usposablja za delo
vanje v družbenem življenju. To 
je bistvena kval itat ivna spremem
ba. Seveda ne moremo trdit i , da 
smo v tem že v celoti uspeli. Raz
lične možnosti in pogoji, v katerih 
posamezne organizacije delujejo, 
vplivajo na različnost pri jemov ob 
posameznih problemih, mnogokrat 
pa pomanjkanje kadrov a l i ozka 

dejavnost vodstev osnovnih orga
nizacij — pa tudi občinskih komi 
tejev — zavira uveljavljanje na
prednejših oblik. To povzroča več
krat kampanjsko reševanje posa
meznih problemov a l i pa celp, da 
gredo nekatere 6tvari, k i so za 
posameznika i n celoto življenjske
ga pomena, !mo naših organi
zacij. 

Posebno pomembna vloga gre v 
novih pogojih osnovnim organiza
cijam L M . S tem, da smo organi
zacijsko strukturo pri lagodi l i 
oroizvodnji (ekonomska enota, 
kmeti jski obrati), izobraževalnemu 
procesu (razredni kolektiv) in k r a 
jevni skupnosti, smo našo organi
zacijo dejansko postavil i v živo 
okolje, kjer se s sodelovanjem ce
lote odloča o vseh življenjskih 
vprašanjih. S tem so odpadle raz
prave o naših »mladinskih pred
stavnikih-«, k i naj v organih sa
moupravljanja, v ObLO itd. za
stopajo »mladinske interese.'« 
Akt i v L M naj postane najširši 
zbor mladine v proizvodni enoti, 
kmeti jski zadrugi al i posestvu, v 
šoli m v okv i ru krajevne skuono-
sti, k i bo mimo skupnih vprašanj 
obdeloval tudi vse najbolj pereče 
orobleme v zvezi z mladim člove
kom. Takšna vloga zahteva seveda 
•samostojnost osnovnih organizacij, 
k i naj bo omejena le v toliko, 
kol ikor to zahtevajo skupni inte
resi. To pa na drugi strani zahteva 
organizacijske trdnosti, delovne 
prožnosti, poznavanje problemov 
itd. Naše delo mora postati kva l i 
tetnejše, saj se bomo le s teme
l j i t im poznavanjem problemov i n 
nj ihovim reševanjem uspeli pol
novredno vključiti v družbeno do
gajanje, si v njem zagotoviti svo
je m«sto in tako vpl ivati na na
daljnji razvoj. 

Mladi ' judje pri nas leto za letom "^odhajalo na mladinske delovne 
akcije. A _ «.*<.;. 

Nace Pavlin: 

V prihodnje več razprav 
o liku aktivista 

Vse spremembe, o k a t e r i h s m o 
že govorili, so n e d v o m n o v p l i v a l e 
na vlogo o k r a j n e g a i n občinskih 
komitejev. T i d v e m l a d i n s k i v o d 
stv i se vse bo l j r a z v i j a t a v t e l e s i , 
ki bosta u s m e r j a l i i n n a d a l j e r a z 
v i ja l i s i s t e m i n m e t o d e dela, eno -
t i l i različna p r i z a d e v a n j a i n r a z 
i s k o v a l i v z r o k e i n p o s l e d i c e d o l o 
čenih akci j . To je n e d v o m n o vse 
binsko izredno z a h t e v n a i n odgo 
vorna naloga, k i z a h t e v a t e m e l j i t o 
poznavanje problemov in n j i h o v o 
študijsko obdelavo. Okraj p o s t a j a 
tudi za organizacijo Ljudske m l a 
dine vse bolj skupnost komun. 

Prav poglobljeno obravnavanje 
problemov bo zahtevalo tehtne 
prijeme v okv i ru posameznih sku 
pin in občasnih komisij . P r i dose
danjem delu komisij s m o često-

k r a t p o z a b l j a l i , d a m o r a d e l o o b 
l i k o v a t i n j i h o v o s t r u k t u r o . T i p o 
j a v i s o v o d i l i d o določenih o z k o s t i 
p r i d e l u . 

Želel b i n e k a j s p r e g o v o r i t i t u d i 
o k a d r i h . O r g a n i z a c i j a L j u d s k e 
m l a d i n e j e v t e m o b d o b j u p o s t a l a 
n e d v o m n o p r a v a z a k l a d n i c a k a 
d r o v . T a k o j e t u d i p r a v ! P o g l o b l j e 
n o i d e j n o d e l o n a m i z l e t a v l e t o 
u s p o s a b l j a m l a d e l j u d i , k i d e l a j o 
v različnih v o d s t v i h i n n e n e h n o 
pospešujejo p r o c e s e , k i n a m j i h 
naša m a t e r i a l n a o s n o v a omogoča. 
O b v s e m t e m p a v s e e n o m i s l i m , 
d a b o p o t r e b n o v p r i E b d n j e več 
r a z p r a v l j a t i o l i k u m l a d i n s k e g a 
a k t i v i s t a . T o p r e d v s e m v t e m s m i 
s l u , d a b o s l e h e r n i član naših 
v o d s t e v v p r v i v r s t i d o b e r p r o i z 
v a j a l e c oz. d o b e r d i j a k v šoli. 

Jure Hribar: 

Več skupnih prizadevanj 
Dejavnost L M na terenu postaja 

iz dneva v dan bolj pomembna. Z 
izboljšanjem delovnih procesov 
postaja vprašanje smotrnega iz
koriščanja prostega cflsa vedno 

Igor Janhar: 

Jedro organizacije naj postane razredni aktiv 
V obdobju, k i ga ocenjujemo, 

nam je vedno bolj jasno, da je 
treba organizacijo Ljudske mla
dine graditi na mlad ih ljudeh od 
14. do 18. leta. Ce hočem na krat
ko spregovoriti o šoli in o vlogi 
organizacije Ljudske mladine, 
moram reči, da se v zadnjem ob
dobju s šolsko problematiko v na
ši organizacij i nismo poglobljeno 
ukvarjal i . Nov način fimansiranja 
pa vnaša v ves proces reformira
nja šole nove kvalitetne spre
membe. Zadnji plenum Central
nega komiteja je ugotovil, da gle
de vsebine z reformo še nismo 
dovolj daleč. 

Nedvomno bo tudi v prihodnje 
potrebno več skupnih prizadevanj 

vseh družbeno-političnlh činite-
ljev pr i izgrajevanju sistema 
vzgoje i n izobraževanja na eni 
strani, na drugi pa bo treba izo
braževalni proces šole nadaljevati 
m 8a obenem odpirati navzven. 
Uveljavitev sietema delitve do
hodka je samotipravni'm organom 
razširil njihove pravice. T i V6e 
bolj neposredno posegajo v šol
sko problematiko. 

Danes je vse bolj potrebno, da 
se krepi jo razredni akt iv i na šo
l i . Osrednje šolsko vodstvo orga
nizacije pa naj bi postalo koordi
nator i n usmerjevalec. Ta naj s i 

PREBIVALCE KRANJA IN OKOLICE OPOZARJAMO NA KUL-
TURNO-ZABAVNE PRIREDITVE, KI BODO V ČASU VII. KON
GRESA LJUDSKE MLADINE SLOVENIJE: 

V četrtek, 25. januarja, bo ob 19.30 uri v Prešernovem gledališču 
Pj«d«tava mladinske Igre po literarnem delu Pedagoška pesnitev 
M a karenka »Začenjamo živeti«. Izvajal bo »Oder mladih«. 

v petek, 26. januarja, bo ob 20.30 uri v kinu Center javna 
Revizijska quiz oddaja pod naslovom »Mladina v revoluciji«. 

Prav tako bo v petek, 26. januarja, ob 20. 30 uri v Prešernovem 
Sledalifiču koncert kranjskega velikega plesnega orkestra pod vod
nom Franca Puharja. Kot solisti bodo nastopili Marjana Deržaj, 
M * r a Bohorič in Nino Robid. 

V soboto, 27. januarja, ob ob 20. uri v Zadružnem domu na 
rimskovem veliki FLESNI TURNIR s sodelovanjem najboljših 
^ J ' J i h parov. Igral bo veliki kranjski plesni orkester. Po turnirju 

lati večer ob 21. url pa se bo v dvoranah Delavskega doma 

K r S j 8 " ^ " Z a Č C l m 1 a c U n 9 k l P , c s > n a katerem bodo igrali Zadovoljni 

mi HI P r e š e r n ° v e m gledališču pa bo isti večer ob 19.30 uri ponovitev 
m»adinske igre »Začenjamo živeti« v izvedbi Odra mladih. 

Janez Čuden: 

Klub naj deluje v 
proizvodni enoti 

Mis l im , da vsi, k i delamo v or
ganizaciji Ljudske mladine, čuti
mo, da se nekateri star i pri jemi v 
naši organizaciji krhajo. Se pose
bej v gospodarskih organizacijah! 
Spremembe v našem gospodarstvu 
so znatno vplivale na delo naših 
organizacij. Decentralizacija de
lavskega samoupravljanja je p r i 
tegnila k. reševanju problemov sle
hernega proizvajalca. In tako je tu
di prav. Zakaj ta izjemni položaj je 
terjal od vsakega posameznika 
večjo aktivnost. Vključevanje v 
ta sistem je' prineslo dejavnost 
organizacije Ljudske mladine v 
proizvodno enoto in v delo njenih 
organov. Nedvomno je to izobli
kovalo nov položaj akt iva L jud
ske mladine. Ustanavljanje akti

vov v proizvodnih enotah je torej 
zahteva proizvodnje i n zahteva 
sistema upravljanja. 

Podobno vlogo dobivajo organ -
zacije tudi v kmet i jski proizvod
nji- K l u b i mladih proizvajalcev 
dobivajo v okv i ru gospodarske 
organizacije ali pa v okv i ru druž
benega posestva poseben položaj. 
K l u b bo moral zdaj še v večji me
ri kot doslej poglobljeno iskati 
probleme, k i so znotraj proizvodne 
enote, moral bo usposabljati l judi 
za upravljanje, skrbeti za strokov
no izobraževanje i n podobno. B i 
stveno vprašanje je namreč v tem 
- podobno kot v okv i ru krajevne 
skupnosti - da bo akt iv Ljudske 
mladine zna l najti probleme i n j i h 
tudi skušal pravi lno rešitt 

tudi prizadeva in nad;>ije razvija 
ter krepi sistem upravljanja, do
loča mesto in vlogo učenca ter 
organizacije v tem proces i . 

Sodim, da bodo tudi di jaki sa
mi morali vse bolj postajati po
memben činitelj tudi v šolskih 
odborih — to se pravi tam, kjer 
se pravzaprav odloča o najpo
membnejših stvareh. Tako bomo 
od razprav v teh organih lahko 
pričakovali dreti več kot izključ
no razpravljanje o sredstvih in 
materialnem položaju zavoda. — 
Tega je bilo v preteklih obdob
jih zelo veliko. K l jub temu, da 
so bile take razprave potrebne, co 
naši šolski odbori vse preveč pu
ščali ob strani nekatera v;,.na 
vprašanja šole. 

Organizacijo Ljudske mladino 
— kot p o m e m b n e I p e J l t i č h e g a 

činitelja na šoli — torej v tem 
celotnem sistemu vzgoje čakajo 
odgovorne naloge. Sam izobraže
valni proces, idej nest pouka, po
vezovanje šole z okoljem, o' ̂ ko
vanje družbene zavesti, še pose
bej pa poglobljeno delo v siste
mu upravl janja so torej dovolj 
opri jemlj ive naloge. 

V zadnjem času se vse bolj po
javl ja tudi vprašanje mladinskih 
političnih delavcev na šoli in nj i
hovih kvalitet. M i s l im , d.a tu ni 
mesto, da na široko govorimo o 
tem vprašanju. To pa predvsem 
zato, ker bi nam moralo biti to 
že samo po sebi razumlj ivo. M l a 
dinski akt iv ist na šoli mora biti 
v prv i vrst i dober dijak, dober 
tovariš — skratka imeti mora kva
litete, k i j ih delo v vodstvu or
ganizacije zahteva. 

bo l j pereče. V m i s l i h i m a m s o 
d o b n o a v t o m a t i z i r a n o p r o i z v o d n j o , 
za kakršno s e z a v z e m a m o v naši 
i n d u s t r i j i , i n m o d e r n o m e h a n i z i 
r a n o k m e t i j s k o p r o i z v o d n j o . N a 
l o g a o r g a n i z a c i j e L M v o k v i r u 

. k r a j e v n e s k u p n o s t i j e t o r e j v t e m , 
da' na en i s t r a n i s k r b i z a s m o t r n o 

I izkoriščanje p r o s t e g a časa v sk la -
I du 7. i n t e r e s i p o s a m e z n i k o v , na 
drpgj strani pa b i m o r a l a naša o r 
g a n i z a c i j a p o s v o j e pripomoči, k 
p o v e z o v a n j u • v s e h tistih, k i živijo 
v o k v i r u k r a j e v n e s k u p n o s t i i n v 
tem o k v i r u z a d o v o l j u j e j o s v o j e i n 
terese. 

P r e d v s e m m i s l i m reči, da j e b i l o 
na t e r e n u d o s l e j premalo skupnih 
p r i z a d e v a n j , p r e m a l o skupnih 
i s k a n j . O r g a n i z a c i j a L M je raz
pravljala o konkretnih problem'.h 
i n se včasih l o t ; l a tudi določenih 
a k c i j , a u s p e h o v ni b i l o . Morda 
p r a v z a f o , k e r Je b i l a o r g a n i z a c i j a 
preveč z a p r t a vase . 

P r a v to bi r s "i fcdrjuo v o d i t i v 
p r i h o d n j e k tesne -emu p o v e z o v a 
n j u - z o s t e l i m i Političnimi i n d r u -
čtvet'-m! o r s r r ^ c M f l t n l , k i d V r ' o 
v o k v i r ' k rp ' o vn ih rfcupnoSti. 
T a k o e SZOL, m o s t a l i m i . 

V p r a k s ] se n a " e o r g a n i z a c i j e 
m n o g o k r a t srečujejo z n e k a t e r i m i 
o v i r a m * , ko t so s r e d s t v a , p r o s t o r i 
i n p o d o b n o , k i ne v p l i v a j o d o b - o 
n a n j i h o v o d e l o . M l a d n a na tere
n u j e t i s t a s i l a , k i n e n e h n o o d 
s t r a n j u j e p l o t o ve , k i j i h j e p o s t a 
v i l a p r e t e k l o s t i n g r a d i n o v e o d 
nose. N e d v o m n o b i m o r a l a tudi 
občinska v o & i s t v a bo l j s m e l o p o v e 
z o v a t i d e j a v n o s t p o s a m e z n i h o r 
g a n i z a c i j n a t e r e n u , s k r b e t i s p o -
. s a m e z n : m i p o s v e t o v a n j i z a e n o t 
n a v z g a j a t i n o v e l j u d i , m l a d e druž-
nejše r e š e v a n j p r o b l e m o v , h k r a t i 
beno d e l a v-- e, k i bodo s s v o j i m i s i 
l a m i z a v e s t n o p o s e g a l i v v e s ta 
proces . H o t e l bi n a k r a t k o s p r e g o 
v o r i t i še o n e k a t e r i h p r o b l e m i h , s 
k a t e r i m i se naša o r g a n i z a c i j a sre
čuje v k m e t i j s k i p r o i z v o d n j i . Mo
r a m reči, d a t i ' p r o b l e m i v našem 
( k r a j u p o s t a j s j o v s e b o l j podobni 
p r o b l e m o m v g o s p o d a r s k i h orga
n i z a c i j a h . S e v e d a so še nekatere 
specifičnosti, k o t so n. pr. r e l a t i v 
n o manjša možnost i z p o p o l n j e v a 
n j a , manjši o s e b n i prejemki itd. 
L e s p o g l o b l j e n o skrbjo za sleher
nega člana o r g a n i z a c i j e , bo orga
n i z a c i j a L j u d s k e mladine res po
stala o r g a n i z a c i j a s l e h e r n e g a m ia -
dega č loveka; postala bo sestavni 
de l njegovega življenja, njegove
ga dela. 

Platneno naselje mladinskih brigad 
rfirAmfc-itsVr*^/ 
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r t > a s i h k o m u n 
elika pridobitev 

P r v o d n i v n o v e m l e t u so j e 
učencem v a j e n s k e šole i n Šolske
ga c e n t r a z a k o v i n s k o s t r o k o v 
S k o f J J L o k i i z p o l n i l a želja, k i s o 
j o n a t i h e m g o j i l i že v s a l e t a , od
k a r s o pričel i s prakt ičnim po
u k o m v šolskih d e l a v n i c a h . D o b i l i 
so n o v o stružnico i n začel je o b r a 
t o v a t i n o v s k o b e l j n i s t r o j . 

Učenci - bodoči s t r u g a r j i i n 
t u d i o s t a l i k o v i n a r j i , k i d o b i v a j o 
<:.snovno z n a n j e n a t e m z a v o d u , s i 
:e p r i d o b i v a j o o s n o v e t u d i v s t r o j 

n i o b d e l a v i k o v i n e . D o seda j so 
l a h k o i z d e l o v a l i s a m o r a z n o o r o d 
je , k o t n . p r . ročne pr imože, k l e -
Bče, k l a d i v a , p i n c e t e i t d . S p r i d o 
b i t v i j o n o v e stružnice p a j i m bo 
šola l a h k o n u d i l a m n o g o več. T u d i 
bodoči m o j s t r i , k i bodo o p r a v l j a l i 
m o j s t r s k e i z p i t e p r i Šolskem c e n 
t r u b o d o v e s e l i te p r i d o b i t v e , sa j 
b o d o l a h k o v s a d e l a o p r a v i l i n a 
e n e m m e s t u . 

P r i nabavi n o v e stružnice, k i 
starte 1.500.000 d i n a r j e v , se j e v o d 
s t v o c e n t r a posluži lo 30% r e g r e s a , 
k i g a j e n u d i l u p r a v n i o d b o r z v e z 
nega s k l a d a za šolstvo za določena 

učila. Polovico sredstev je prispe
val Sk lad z a šolstvo p r i ObLO 
Skofja Loka . drugo polovico pa je 
prispevala šola sama iz sredstev 
lastne dejavnosti. Učenci so b i l i 
nad to pridobitvi jo še tol iko bolj 
navdušeni, ker so vedeli, da je to 
že plod njihovega dela. Znal i jo 
bodo ceniti i n vzdrževati, ker ve
do, da je vanjo vloženih že del 
nj ihovih lastnin* sredstev. 

Tudi v lesni de lavnic i je te dni 
pričel o b r a t o v a t i nov skobel jni 
s t ro j . M i z a r j i — vajenci so b i l i te 
p r i d o b i t v e p r a v tako veseli kot 
k o v i n a r j i stružnice, saj j i m bo delo 
s t e m zelo olajšano. Učenci m i 
z a r s k e s t r o k e izdelujejo v svoji 
d e l a v n i c i že večja naročila. Vse 
delo v obeh delavnicah pa strogo 
p o t e k a v sk ladu z učnim progra
m o m . S tem je teori ja tesno po
v e z a n a s prakso, obravnavana 
snov pa je učencem bližja i n laže 
dojemljiva. Z nabavo strojev so 
d a n i t u d i osnovni pogoji za uved
b o tehnične vzgoje n a gimnazi j i 
v s m e r i kovinske i n lesne stroke. 

A . M . 

Z zadnje seje ObLO skofja Loka 

NEKATERE PRIPOMBE 
K OKRAJNI RESOLUCIJI 

Skofja Loka, 22. januarja — 
Prvič v novem letu so se danes 
sešli odborniki obeh zborov začas
nega Občinskega ljudskega odbo
ra Skofja Loka na osmo skupno 
sejo. Po končani skupni seji pa 
sta oba zbora zasedala ločeno. 

Osrednja točka današnjega 
dnevnega reda skupne seje je ob
ravnavala osnutke resoluci je o 
perspektivnem gospodarskem i n 
družbenem razvoju okraja K r a n j . 
P red prehodom na dnevni r ed je 
predsednik O b L O n a željo p r i -
stojnegar* sveta seznani l l judsk i 
odbor o predvideni de l i t v i sred
stev gozdnega sklada. K e r n a to 
odborniki niso ime l i b istvenih 
pripomb, prav tako tudi ne na 
delo upravn ih organov, j e tajnik 
ObLO prebral sklepe zadnje seje 
i n skupaj s predsednikom pojas
n i l nekatera vprašanja v zvezi z 
delom komis i je za odl ikovanja. 

Se preden je pričel l judsk i od 
bor obravnavati osnutek okrajne 
resolucije o gospodarskem irt 
družbenem razvoju v pr ihodnj ih 
let ih, je predsednik Nastran ob
razložil namen te resolucije, k i 
nedvomno pomeni novost. S tem 
v zvezi je zboru proizvajalcev p r i 
poročil, d a b i ta pozorno sprem
l ja l izvajanje občinske resolucije 
o gospodarskem razvo ju občine v 
letošnjem letu, k i jo bo l judsk i 
odbor spreje l n a eni i zmed p r i 
hodnj ih sej. 

Poročilo o osnutku resolucije o 
perspektivnem gospodarskem i n 
družbenem razvo ju okraja K r a n j 
je n a današnji se j i podal tovariš 
Branise l j , k i j e že med samo ob
razložitvijo da l nekatere p r ipom
be k predlagani resoluci j i . P r i 

pombe so se nanašale zlasti na 
blagovno izmenjavo z inozem
stvom i n na nekatere neskladno
sti v resoluci j i , k i pa so menda 
nastale zaradi tehničnih napak. — 
Po obrazložitvi se j e j a v i l k raz
prav i l e odbornik i n republiški 
l judski poslanec Anton Peternel j-
Igor, k i je predlagal nekatere 
spremembe oziroma dopolni lo p r i 

namenu invest ic i jskih vlaganj v 
kmeti jstvu. M e n i l je, naj b i v 
kmet i js tvvu ne invest iral i samo 
za mehanizacijo, kakor predvide
va okra jna resolucija, temveč da 
bi to formulacijo dopolni l i tako, 
da bi se invest ic i jska sredstva 
trošila tudi za izgradnjo moder
nih kmet i j sk ih obratov i n - z a po
večanje zemljiškega fonda. — P. 

ZDRUŽEVANJE 
TRGOVSKIH PODJETIJ 
Skofja L o k a (P.) - Delovni ko 

lekt iv trgovskega podjetja •»Sa
va«, Medvode, se je pred nedav
n im odločil, da se pripoj i k- trg. 
podjetju »Veletrgovina Loka«, 
Skofja Loka . S pripoj i tv i jo se je 
str inja l tudi delovni kolekt iv 
»Veletrgovine Loka« i n občinski 
l judski odbor Medvode. Sklepe 
delovnih kolekt ivov obeh podje
tij je potrd i l tudi Občinski l jud 
sk i odbor Skofja Loka. Obenem 
jo ObLO Skofja Loka potrd i l t u 
di pripoj itev trgovskega podjetja 
Gorenja vas k »Veletrgovini L o 
ka«, Skofja Loka . 

Sanitarna inšpekcija na rešetu 
ŽIVAHNA RAZPRAVA M E D ODBORNIKI O B E H ZBOROV OBLO TRŽIČ 

Pred dnevi so odborniki na skupni seji obeh zborov ObLO Tržič 
precej obširno razpravljali o delu občinske sanitarne inšpekcije. 
V razpravi je sodelovalo kar 9 diskutantov, med katerimi so nekateri 
tudi po dvakrat prosili za besedo. Najpomembnejša sklepa glede na 
poročilo in razpravo o dosedanjem delu sanitarne inšpekcije pa sta 
bila: sanitarni organi naj ne odrejajo samo, kakšna bi morala biti 
ta ali ona zadeva, temveč naj skušajo prizadetim kolektivom tudi 
pomagati odpravljati ugotovljene pomanjkljivosti. Drugi sklep pa 
je bil, da je potrebno glede na sedanje stanje sanitarno službo 
kadrovsko okrepiti. Zato naj bi skrbela podjetja, ki bi s skupnimi 
močmi štipendirala potrebno število ljudi, ki bi se posvetili temu 
poklicu. 

K l j u b temu, da je bi lo med de
lom občinske sanitarne inšpekci
je v preteklem l e tu precej ob
jekt i vn ih težav, vendar lahko 
ugotovimo, da je b i lo dokaj uspeš
no. Dejavnost je b i l a razširjena 
na najrazličnejša področja i n po
samezne odločbe so že v mnogih 
pr imer ih odpravi le pomanjkl j ivo
sti , medtem ko b i b i lo nekatere 
treba v najkrajšem času real iz i 
rat i . 

M e d osnovnimi ugotovitvami, k i 
j i h j e sanitarna inšpekcija na 

vedla v svojem poročilu za občin
sk i l judsk i odbor, so: 

sedanja k lavn ica v Tržiču je 
nujno potrebna adaptacije, razen 
tega je potrebno uredit i tudi nje
ne poslovalnice, za zaposlene pa 
poskrbeti delovne obleke; 

glede pekovskih izdelkov je sa
ni tarna inšpekcija ugotovi la pre
cej slabo kvaliteto, neurejenost 
prodajaln i n nizko stanje osebne 
higiene. 

Skoraj največ odločb na račun 
razn ih pomanjkl j ivost i je sanitar
n a inšpekcija izdala gostincem. 

Pomladili so žičnico na Krvavec 
l l f f p i f i 

•i:: 

Nova stružnica Je za učence Šolskega centra v škof ji Loki pomembna 
pridobitev 

Avgusta 1958. leta je za javnost 
prv ikra t s tekla težko pričakovana 
krvavška žičnica. Od tistega dne 
dalje so le r edk i tur is t i (le 'okrog 
2 odstotka), k i raje pot prehodijo, 
kot pa d a b i se pe l ja l i . (Izjema 
so pr imer i , kadar žičnica ne obra
tuje.) 

Pred enoletnim obračunom 
Prvo nedeljo v februarju bo 

Imelo Avto-moto društvo iz Škof
je Loke svoj redni letni občni 
zbor, ki bo letos že v lastnih dru
štvenih prostorih. Del teh prosto
rov je izročilo društvo svojemu 
namenu že maja preteklega leta. 

Navada j e že, da pred občnimi 
zbor i rad i ocenjujemo opravljeno 
delo. Tako lahko tudi za A M D 
Skof ja L o k a ugotavljamo, da se 
je povečala njegova aktivnost n a 

vseh področjih i n da je društvo 
vi dno i n prizadeto izpolnjevalo 
naloge, k i so m u bi le zastavljene. 

Trenutno ima A M D Skofja Lo
k a 628 članov in članic. Precej
šnje število članov A M D Skofja 
L o k a ima naročen tudi časopis 
A M , za katerega plačujejo člani 
naročnino skupno z društveno 
članarino. Upravn i odbor Avto-
moto društva Skofja L o k a je ime l 
v preteklem obdobju 23 sej. Delo 

Zbor proizvajalcev o pravilnikih ČD in OD 

Odstopanje od splošnih priporočil 
JESENICE — NA ZADNJI SEJI J E ZBOR PROIZVAJALCEV 

OBČINSKEGA LJUDSKEGA ODBORA JESENICE RAZPRAVLJAL 
O PRAVILNIKIH ČISTEGA DOHODKA IN OSEBNEGA DOHODKA 
V PODJETJIH JESENIŠKE KOMUNE 

Zbor proizvajalcev je med d r u 
g im ugotovi l , da še niso sprejel i 
prav i ln ikov o de l i t v i čistega do
hodka i n osebnega dohodka v 
obrtnem podjetju Br i vn i ca in če-
salnica Jesenice, medtem ko Re
mont K ran j ska gora n i sprejel, 
ke r se bo v kratkem priključil k 
Zavodu žičnica »Vitranc«. K o so 
odbornik i zbora proizvajalcev pre
tresal i posamezne pravi ln ike, so 
prišli do zakljčka, da nekatere go
spodarske organizacije v jeseni
ški komuni odstopajo od splošnih 
priporoči1 glede del itve čistega 
dohodka (in sicer, da naj bi čisti 
dohodek del i le v istem razmerju 
kot v le tu 1961). 

Se pos >j pa so na seji ana
l i z i r a l i odnose prav i ln ikov o de
l i t v i čistega dohodka v obrtnih 
podjetj ih jeseniške občine. Iz te 
Analize povzemamo nekaj mis l i . 
Odborn ik i so ugotovi l i , da sy ne
kater i p rav i ln ik i premalo kon
kre tn i , kar zlasti vel ja za Lesni 
serv is na Jesenicah. Tam še no 
vedo ,kako bodo sploh de l i l i čisti 
dohodek in kakšna bodo razmer
j a udeležbe posameznih skladov 
i n sredstev za sklade. Ponekod se 
še vedno preveč kažejo mezdni 
odnosi. Obračunsko postavke <;o 
namreč določene še v d inar j ih . 

Razmerja delitve čistega dohod
ka še niso po vseh obrtnih pod
jet j ih jeseniške občine realna, po
sebej vel ja to za podjetje »Kovi-
noservis«. V Elektrarn i Moste pa 
del i jo na pr imer čisti dohodek v 
razmerju 84,4:15,6, medtem ko v 
S G P »Savi « na Jesenicah prav i l 
n ik določa naslednja razmerja de
l i tve čistega dohodka: 93 odstot
kov za osebne dohodke in 7 od
stotkov za sklade. Tam imajo še 
posebno določbo, da se od ugo
tovljenega čistega dohodka izloči 
2 odstotka čistega dohodlča v re
zervni sklad podjetja. Trgovsko 
podjetje »Ribnik« de l i čisti do
hodek v razmerju 95 odstotkov za 

osebne dohodke in 5 odstotkov za 
sklade. To je nekaj kritičnih pr i 
merov. So pa tudi podjetja, k i 
imajo ta razmerja lepo urejena. 
»Avtoservis« de l i čisti dohodek v 
razmerju 45 odstotkov za osebne 
dohodke in 55 odstotkov za sk la 
de, E lektro Žirovnica del i čisti 
dohodek v razmerju 80:20. K o m u 
nalno podjetje v razmerju 75:25, 
v istem razmerju de l i čisti doho
dek tudi trgovsko podjetje »Zar
ja« i td. 

Vs i p rav i ln ik i , predvsem v 
manjših podjetjih, so izdelani na 
točkovnem sistemu. Res je tudi 
to, da so nekatere prav i ln ike na
redi l i kar šablonsko, da so j ih ka r 
prepisal i od sosednjih podjetij 
ali pa malenkostno poprav i l i . Naj 
bo tako a l i drugače, prav gotovo 
bo praksa pokazala, ko l iko so no
vi p rav i ln ik i o de l i tv i čistega do
hodka vredni in realni . 

Zbor proizvajalcev je na pod
lagi tega. kar je ugotovil , tudi 
sk leni l , da morajo podjetja p r i 
lagoditi razmerja tako, da se bosta 
obseg proizvodnje i n število za
poslenih po družbenem načrtu za 
leto 1962 l inearno ujemala, ne pa 
da b i se poviševala sredstva za 
osebne dohodke v škodo sredstev 
za sklade. — M . Z. 

N o v e r e k l a m n e d e s k e 
Kranjska gora (M . Z.) - Na vseh 

pomembnejših prometnih križi
ščih, kot so v Podkorenu, na od
cepu cesto na B led in drugod, bo
do že do prihodnje z imske sezo
ne postavi l i 4 ve l ike reklamne de
ske, k i bodo opozarjale turiste, 
naj obiščejo Kran jsko goro. Na 
deski bo označeno, ko l iko k i l o 
metrov je še do Kranjske gore i n 
opozorilo kranjskogorskih vlečnic 
in žičnico. Deske bodo nedvomno 
precej pripomogle k orientacij i 
rur> ' - -

UO je bi lo zadovolj ivo, prav tako 
so bi le p r i svojem de lu akt ivne 
komisije, z lasti šolska i n športna. 

V preteklem letu je obiskovalo 
tečaje za voznike-amaterje i n 
mopediste p r i škofjeloškem d r u 
štvu 297 kandidatov, od kater ih 
je izpite za A , B i n A B katego
r i jo opravi lo Uspešno 262 kand i 
datov. K uspešnejšemu izobraže
vanju voznikov-amaterjev j e pre
cej pr ipomogla tudi nova učilnica 
oziroma nov i društveni prostori, 
saj je v n j ih delo razmeroma do
sti lažje, kakor je b i lo prej. Samo 
učilnica lahko sprejme 48 tečaj
nikov. Razen tega je n a razpo
lago tudi garderoba z bifejem i n 
nato še sodobno urejeni sanitarni 
prostori. Škofjeloško A M D je po 
številu opravi j enih izpitov na 5. 
mestu v okraju, k a r j e nedvom
no tudi dokaz, da so se tečajniki 
za izpite dobro pr iprav i l i . 

A M D Skof ja L o k a je v prete
k l em obdobju organiz iralo tudi 
nekatera predavanja i z prometne 
problematike. Zlast i j e b i lo dobro 
obiskano predavanje tovariša P r i 
jatelja, k i j e govori l o psihologi j i 
voznika motornega vozi la i n pre
davanje tov. Stoparja o splošni 
prometni problemat ik i na Gorenj 
skem. Društvo je skušalo organi
z irat i tudi nadal jevalni tečaj za 
voznike-amaterje, vendar je bi lo 
premalo pri jav i n je b i l tako te
čaj odložen na letošnje leto. Tud i 
organizacija tečaja za društvene 
funkcionarje n i uspela, in to 
predvsem zaradi neizdelanega 
programa A M S Jugoslavi je. Ta 
tečaj bo društvo pr iprav i lo pred
vidoma pr ihodnj i mesec. — H . 

SVOJ RIBIŠKI OKOLIŠ 
Železniki (J.) - Ribiška druži

na Železniki je naslovi la na Svet 
za kmetijstvo in gozdarstvo O b L O 
Skofja Loka vlogo, v kater i pro
si , naj se j i dodeli v upravl janje 
Selški ribiški okoliš. Svet je o 
omenjeni prošnji razpravl ja l i n 
ugotovil, da je vloga upravičena. 
Zato je v tem smis lu predlagal 
to zadevo v potrditev obema zbo
roma občinskega ljudskega odbo
ra. L judsk i odbor je sklep o do
del itvi selškega ribiškega okoliša 
Ribiški družini Železniki tudi 
sprejel oziroma potrdil . Po ome
njenem odleku obsega ribiški 
okoliš Ribiške družine Železniki 
Selško Soro s pr i tok i od izv i ra 
do Konskega b r " J -

Večji odmor je žičnica doživela 
v zadnjem času. 23. decembra la 
ni so začeli zamenjavati vlačilno 
i n nosi lno jekleno vrV. Zdaj žič
n ica spet normalno obratuje. V 
začetku preteklega tedna so kon-
serv ira l i nove v rv i , da b i j i h tako 
obvaroval i pred rjavenjem. 

Uslužbenci S A P Tur ist -b iro ja so 
povedali marsikaj zanimivega o 
žičnici. Med drug im tudi to, da je 
žičnica do 17. januarja prepeljala 
379.000 potnikov, razen tega pa še 
4,730.000 kg raznega tovora. - V 
vsem času je prišlo le do ene ne
sreče. Nekaj dn i po otvor i tv i je 
nek i v injeni potnik predčasno 
skočil s sedeža i n potegnil voz i 
ček in sopotnika z vlačilne v rv i . 
Sicer se pa n i pr imer i lo nič h u 
dega. 

Na vprašanje, zakaj so zame
nja l i vlačilno vrv, so povedali , da 
morajo po predpis ih to stor i t i na 
štiri leta, ne glede na to, ko l iko 
potnikov prepeljejo. Novo vlačil-
ko so dobi l i iz Avstr i j e i n je ne
ko l iko boljše kakovosti , kot je 
bi la prva. Dela so vel jala okrog 5 
mil i jonov dinarjev. Povedal i so 
tudi , da bodo v nekaj dneh na-

PRVA SEJA 
OSNOVNE ORGANIZACIJE 
GOSTINSKIH D E L A V C E V 
Bled , 22. januarja - Danes do

poldne je bi la v sejni sobi k ra 
jevnega urada na B ledu ustanov
na seja osnovne organizacije Z K 
ble jskih gostinskih delavcev. T a 
osnovna organizacija ima nekaj 
več kot 20 članov. Na prv i seji so 
se pogovori l i predvsem o organi
zaci jskih vprašanjih. 

Prenovitev gostišča v Dragi 
Begunje — Dosedanje kapacite

te gostišča v Dragi i n njegova 
ureditev niso ustrezale ve l ikemu 
številu gostov, k i so pr ihaja l i v 
to dol ino. Zato s i Turistično dru
štvo Begunje že nekaj let p r i 
zadeva, da bi zbralo sredstva za. 
njegovo" preureditev. Društvo j e 
zaradi neprimernega gostišča vsa
ko leto izgubljalo lepe vsote de
narja, saj se mnogi gostje, k i 
so prišli v Drago in se želeli za
ustavit i tudi v domu, zaradi nje
gove prezasedenosti tam ni60 
ustavl ja l i . 

Turistično društvo je začelo z 
gradnjo novega objekta in z adap
tacijo starega. Gradbena dela so 
že v zaključni fazi. Adaptaci ja in 
postavitev novega objekta veljata 
okol i 4 mil i jone dinarjev. 300 t i 
soč dinarjev je imelo društvo 
lastnega denarja, 1 mi l i j on in pol 
pa so vzel i kredita. Za poravna
vo neplačanih računov potrebu
jejo še 1 mi l i j on 700 tisoč d in . Za 
ta znesek se je upravni odbor T D 
Begunje obrni l na Komunalno 
banko Radovlj ica, da bi m u dala 
ustrezno posojilo. Svet za blagov
ni promet in turizem O b L O Ra 
dovl j ica je o tej prošnji razprav
l ja l i n se str in ja l , da se T D Begu
nje da zaprošeno posojilo. O tej 
zadevi bodo govori l i tudi na eni 
izmed pr ihodnj ih sej Sveta za 
družbeni plan in finance, občin 
ski odborniki pa bodo na petkov 
seji razpravl ja l i o izdaji porošU; 
ne iz jav* 

mest i l i na jeklena kolesja, po k a 
ter ih teče vrv, gumijaste vložke. 
T i bodo blažili trenje, zaradi če
sar se bo vlačilka manj obrablja
la, vožnja pa bo poslej bolj t iha 
i n mirna . — R. C. 

»LOVEC« S E PRIKLJUČI 
»JELOVICI« 
Bled — N a svoji petkovi sej i bo 

Občinski l judski odbor v Radov
l j ic i razpravl ja l med drugim tudi 
o priključitvi blejskega hotela 
»Lovec« h gostinskemu podjetju 
»Jelovica«. 

Delovna kolekt iva obeh ome
njenih gostinskih podjetij sta o 
združitvi že razpravl jala i n se z 
njo tudi strinjata. Združeno pod
jetje bo v prihodnje poslovalo 
pod imenom »Jelovica«. K o l e k t i 
va sta se za združitev odločila z 
namenom, da se osnuje močnejša 
gospodarska organizacija, k i bo 
spesobna najemati kredite za i z 
boljšanje i n povečanje 6vojih 
obratov ter glede na večje kapa
citete tudi lahko bolj ekonomično 
razporejala svoje gostinske de
lavce. 

V hotelu »Lovec« imajo sedaj 
26 ležišč, v hotelu »Jelovica« i n 
njegovih depandansah pa je ne

kaj več kot 200 ležišč. 

Predvsem gre za neurejenost pro
storov i n zelo pomanjkl j ive san i 
tarne naprave. Glede gostinstva 
je ostalo precej nerešenih pro
blemov. Spričo nov ih ukrepov v 
gostinski službi — ustanovljeni 
sta b i l i dve podjetji — je priča
kovati , da bo prenekatera po
manjkl j ivost že zaradi konkuren
ce prej odstranjena, kot bi bi la 
sicer. 

Precej temeljito se je sanitar
n a inšpekcija lot i la svojega posla 
v industr i j i . Pregledala je več go
spodarskih organizacij i n ugoto
v i la , da gre v mnogih pr imer ih za 
slabo osvetljenost delovnih mest 
i n da je skoraj povsod zelo slabo 
zračenje. Najpomembnejša ugoto
vitev pa je, da je služba higien-
sko-tehnične varnosti dobro or
ganizirana v t ist ih podjetjih, kjer 
imajo poklicnega varnostnega 
tehnika (BPT i n Peko). Ta ugo
tovitev torej kaže, da bi moral i 
na pokl icne varnostne tehnike m i 
s l i t i tud i v vseh ostalih podjetjih. 

Sanitarna inšpekcija je v pre
teklem letu oprav i la svoje delo s 
375 pregledi (76 osnovnih i n 299 
kontrolnih), od tega j i h je imela 
dobro polovico v živilskih obratih, 
k jer je od 14 primerov izrekla tu 
d i največ kazni — osemkrat na 
mestu samem, petkrat pa je izda
l a predlog kazni . N a osnovi pre
gledov je občinska sanitarna i n 
špekcija izdaia 42 odločb, od tega 
33 v živilskih obratih. - B . F. 

V soboto, 20. januarja, je bi la 
v Mestnem muzeju v K r a n j u od
prta razstava umotno-kovaških i z 
delkov mojstra Jožeta Bertoncl ja 
i z Krope. Razstavo tvor i okrog 
25 umetno-kovaških izdelkov. Iz
de lk i presenečajo, saj sodijo med 
najboljša dela, ka r j i h je ustvar
jalec izdelal v zadnjih 15 let ih. 
Razstava bo odprta 14 dn i . 

V zgornjih razstavnih prostorih 
muzeja p a je bi la v torek, 23. ja
nuarja, odprta razstava barvnih 
reprodukci j . Zastopani so skoraj 
vs i vidnejši sodobni s l ikar j i . P r i 
vlačnost te razstave je tud i v tem 
da so reprodukcije naprodaj. 

, 22. Januarja — Blejsko jezero je zamrznilo že sredi minulega 
(M: Komaj je gladino prekrila ledena skorja, že so prišli na 
cro kar preveč pogumni drsalci. Marsikdo od teh, ki ni mogel 
čakati, da bi se led primerno odebelil, se je zaradi svoje neuča-

;nostI že skopal. Včeraj pa je biloma ledu že dovolj varno in zato 
> prišli na svoj račun drsalci in vneti kegljači na ledu. — Tudi 

taneS je bilo na jezeru zelo Živahno, Ne zgodi se velikokrat, da bi 
se bilo mogoče drsati in voziti s kolesom na Istem mestu 



Stanovanjska zadruga »Naš 
dom*, Valjavčeva ul ica, K ran j , 
proda po ugodni coni prenosno 
montažno hišico, električni in do
vodni ma icr ia l ter parket. Pro
daja bo 25. januarja ob 15. u r i . 

334 

Prodam 11 tednov brejo svinjo. 
2iganja vas 10, Križe 335 

Prodam 6 tednov stare prašičke, 
i raprotna pol ica 4 336 

Prodam motorno reporeznico. 
Vok l o 38 337 

Prodam belega, 5 mesecev sta
rega merjasca ali ga zamenjam 
za male pujske. Sp. B r n i k i 25, 
Cerkl je 338 

Prodam hrastove plohe, 50 mm. 
Naslov v oglasnem oddelku 339 

Prodam trosilec umetnih gnoji l . 
Trboje 61, Smlednik 340 

Prodam plemenskega vola, 450 
kilogramov težkega in debelega 
prašiča. Suha 33 341 

Prodam vola - 400 kg težkega. 
Luže 26 342 

Prodam Co l ibr i s 1500 prevože
n im i ki lometr i . Sp. B r n i k i 10 343 

N S U Primo III, odlično ohra
njeno, poceni prodam. Rado M . 
Vodopivčeva 7, Kran j 344 

Prodam N S U Primo 175 cem z 
rezervnimi de l i . Ogled vsak dan. 
Anton Bernard, Dobro polje 8 pr i 
Radovl j ic i 345 

Vseljivo komfortno stanovanje 
v Skofj i L o k i in odlično ohranjen 
moped »Leghano« na 3 prestave, 
prodam. Kidričeva 13, Sk. Loka 

337 
Prodam kravo dobro mlekarico 

s teletom ali brez. Janko K r i 
stane, Sr. vas 13, Šenčur 358 

Prodam skoraj nov 60 litrski 
posnemalnik znamke »Skoda«. 
Kristane Janko, Sr. vas 13, Šen
čur 359 

Prodam 2 postelji z žimnicami, 
železno zložljivo posteljo, kuh in j 
sko mizo i n kredenco, po n izk i 
ceni. Part izanska 33, Kran j - 1 

Prodam zidan krovnan štedilnik, 
lev i . Naslov v oglasnem oddelku 

361 
Prodam prašiča. Sp. B r n i k i 10 

362 
Prodam opremljeno sobo za 2 

osebi za 2 let i . Naslov v oglasnem 
oddelku 361 

K u p i m mladega psa volčjaka, 
rodovnika. Naslov v oglasnem od
de lku 

Kupimo mizarski kombinirani 
skobelni stroj. Veletrgovina Živi
la, K r a n j , Titov t rg 183 

Kupim škopnike za slamnato 
streho. Mar i j a Vo lk , Brezje 50 

' 346 
Kupim dobro ohranjen pogrez-

Ijiv šivalni stroj. Mar i j a Pr imo
žič, Potarje 4, Tržič 347 

Kupim 3- a l i 4-žilni kabel za 
motor ter vprežne grablje. Naslov 
v oglasnem oddelku 348 

Kupim rabljene deske in opor
nike za opaž. Naslov v oglasnem 
oddelku 349 

ostalo 
Slaščičarna — Kavarna, Kranj, 

sprejme vajenko — servirko 189 
20. januarja mi je ušla bela ov

ca. Kdo r kaj ve o njej, naj proti 
nagradi sporoči na naslov: Mur -
nik, Velesovo 47, Cerkl je 350 

Ključe za stanovanje sem izgu
bil cd trgovine na K l a n c u do L i -
kozarjeve ulice. Prosim, v rn i t i 
Jeraju, Cesta na K lane 22 351 

Nujno rabim enosobno stanova
nje (Kranj — Skofja Loka). Dam 

PODJETJE ZA PTT P R O M E T V KRANJU 

sp r e jme 
več dostavijačev za dostavna področja Jesenice in Kranj. 
Stanovanje preskrbljeno. Plača po Pravilniku o delitvi 
osebnih dohodkov. 

Prošnje z življenjepisom naj vlože kandidati v sekre
tariatu podjetja. 

Nastop službe možen takoj. 

O B L E T N I C A 

Z rano v srcu, ki se nikakor ne zaceli, se spomi
njava dne 23. januarja 1957, odkar ni več med nami 
najine ljubljene hčerke edinke 22-lctne 

E V E DOLINŠEK, medicinske sestre 

Ali bila sreča kriva je, ali bili krivi so ljudje, da 
v cvetu let odšla si Ti, od koder več nazaj te ni. 

Nikakor na Tebe ne pozabita očka Tvoj in Tvo
ja mami. 

Kranj, 23. I. 1962. 

Vsem sorodnikom in znancem sporočamo ža
lostno vest, da je v nedeljo, 21. januarja, umrla v 
87. letu starosti naša nepozabno dobra mama, stara 
mama in prababica 

MARIJA MALI 
Pokopali smo jo včeraj, 23. januarja, na radov

ljiško pokopališče. Prosimo tihega sožalja. 
Radovljica, 24. I. 1962. 

žalujoči: sin in hčeri z družinami 

nagrado. Naslov v oglasnem od
delku 352 

Skrbnima Zupanovima atu in 
mami iz Prebačevega želijo za 25-
letnico skupnega življenja še mno
go sreče in zdravja sino\đ in hčere 

353 
Pozivam opazoval žensko, k i 

n i je 18. januarja opoldan v Modi 
Kranj vzela rokavice, da jih vrne 
v oglasni oddelek do 27. januarja 

354 
V Šenčurju mi je ušel konj-

pram. Pros im vrn i t i a l i sporočiti 
na naslov v oglasnem oddelku 

V novem, modernem opekar
skom obratu v Slražišču zaposli
mo več delavcev. Nastop službe 
v marcu i n apr i lu. Apeliramo na 
>lavce z okoliških krajev. Kranj-
kc opekarne Kranj 33t) 

SPORT SPORT 

objave 
R A Z P I S 

Razpisna komisi ja Komuna lne 
banke v Tržiču razpisuje v sm i 
s lu čl. 44 Statuta 3 delovna me
sta: 

1. referenta za kratkoročne kre 
dite, 

2. referenta za investicije i n po
soji la, 

3. referenta za potrošniška po
soji la. 

Pogoj i : A d 1. in 2. višja šolska 
izobrazba, poznavanje knj igovod
stva gospodarskih organizacij i n 
banke in gospodarskih predpisov; 

A d 3. popolna srednja šola, za
želena knjigovodska praksa. 

Pismene prošnje s k r a t k i m živ
ljenjepisom i n dokazi l i naj se 
predložijo Komuna ln i bank i v T r 
žiču. 

Osebni dohodki so urejeni s ta 
r i fn im prav i ln ikom banke. 

Razpis ostane, dokler ne dobi 
banka ustreznih uslužbencev. 

R A Z P I S 
Avto-moto društvo K r a n j razp i 

suje prosto mesto 
INŠTRUKTORJA 

za šolanje voznikov motornih vo
z i l . Pismene vloge dostavite oseb
no v pisarni A M D Kran j , Koro
ška 6. 

Z A H V A L A 

Ob bridki izgubi našega drage
ga nepozabnega 

JANEZA HAFNARJA 

se prisrčno zahvaljujemo vsem, 
k i so nam v težkih urah kakor 
ko l i pomagali i n sočustvovali' z 
nami . 

Posebno zahvalo smo dolžni ko
lek t i vu tovarne Iskra, tov. Erže
nu za lepe poslovi lne besede. Prav 
tako se zahval jujemo pevskemu 
zboru, g. župniku irn vsem, k i so 
ga spremi l i na njegovi zadnji po
ti i n zasul i s cvetjem njegov pre
rani grob. 

Zena Albina s sinovi in 
ostalo sorodstvo 

K r a n j , 23. jan. 1962 

Prireditev zaradi prireditve 
Skoraj pred pol leta smo že 

lahko zasledi l i tele stavke: »21. j a 
nuarja 1962 bo ve l ika mednarodna 
prereditev v smučarskih skok ih 
v L jub l jan i ! •« 

21. januar je za nami in seveda 
tudi »velika mednarodna pr i red i 
tev«. Zaradi s labih snežnih raz
mer sicer ni b i la v L jubl jani , 
temveč v P lan ic i , kjer so za takšne 
prireditve prav gotovo še boljši 
pogoji i n kamor l jubite l j i z imske
ga športa že tako a l i tako radi za
hajajo. 

Pričctek »velike mednarodne 
prireditve« v organizaci j i l jubl jan
ske Enotnosti je b i l -ob napoveda
nem času. Toda od ve l ike medna
rodne prireditve 'n i ostalo nič več 
kot trening ' na 80-metrovki za na
še najboljše skakalce, k i sta se 
j im pridružila še dva reprezentan-
ta Sovjetske zveze. Skratka na 
startni l i s t i je bi lo vsega 13 tek
movalcev. 

P r i vsem tem gre za dvoje: 
1. A l i pr iredi te l ju ni uspelo do

bit i večjega števila tekmovalcev 
iz tujine — i n 

2. a l i je b i la l is ta udeležencev 
zagotovljena, pa je zaradi s labih 
snežnih razmer v L jub l jan i pr i re
ditelj mora l odpovedati »veliko 
mednarodno prireditev v smučar
sk ih s k o k i h . * 

Ce je b i lo v P lan ic i tako malo 
tekmovalcev zaradi prvega vpra
šanja, potlej moramo za dokaj k l a 
vrno pr iredi tev obsoditi pr iredite
l ja, k i n i znal zagotoviti večje 
mednarodne udeležbe. P r i nas je 
že tako a l i tako vse preveč pogost 
pojav, da delamo propagando za 
nekatere pr ireditve, k i imajo de
jansko vse drugačno podobo, kot 
bi jo po napovedih morale imeti . 
Torej se tud i n i treba čuditi, če 

Mednarodna hokejska 
tekma na Jesenicah 

Jssenlce: Miesbach 
11:5 (3:1, 3:2, 5:2) 
Jesenice, 23. januarja — Sinoči 

je b i l a n a umetnem drsališču pod 
Mežakljo mednarodna hokejska 
tekma med domačim moštvom z 
Jesenic i n Miesbachom iz Zahod
ne Nemčije. Jeseničani so nasto
p i l i v svoj i standardni postavi. 
Gledalcev je bi lo oko l i 3.000. Tek
mo pa sta sodi la B . Cebulj (Je
senice i n Bauer (Zahodna Nemči
ja). 

Ze v uvodnih akci jah sinočnje 
tekme se je pokazala enakoprav
nost obeh ekip. Zato je bi lo treba 
čakati vse do 14. minute, da je 
padel prv i gol, k i ga je dosegel 
za Jesenice Smolej. P rva tretjina 
se je končala z rezultatom 3:1. V 
drug i tret j ini so gostje zaradi do
kaj slabe obrambe Jesenic izena
čili na 3:3, v zadnj i tret j in i pa so 
b i l i spet Jeseničani boljši i n 60 
omagali z rezultatom 11:5. 

Ključavničarstvo Kranj 
s p r e j m e 

VEČ KVALIFICIRANIH KLJUČAVNIČARJEV, 

ki imajo veselje do remonta tekstilnih strojev. 
Plača po tarifnem pravilniku. Nastop službe takoj! 
Stanovanj ne nudimo! 

KLJUČAVNIČARSTVO 
KRANJ 

ljudje že bolj neradi nasedajo pro
pagandi. V s i podobni p r imer i so 
na škodo prireditel jev! 

Bržko je treba upoštevati drugo 
vprašanje, pa bi prav gotovo ne 
bilo nobene škode, če b i tud i v 
tradicionalni P lan ic i , znani po 
vsem svetu, ne bi lo takšnih »veli
k ih mednarodnih prireditev«, ki 
kvari jo ugled. Ce pa je b i la ne

del jska prireditev samo »trening«, 
potlej naj b i b i l i o tem pravočas
no obveščeni tudi l judje. V tem 
primeru b i gledalci neda'Jski do
poldanski dogodek v P l M i i c i gle
da l i s povsem drugačnimi očmi, 
kar b i prav gotovo zagotovilo na 
morebitnih resničnih v e l i k ih p l a -
niških pr i red i tvah tudi obisk, k i si 
ga vsi želimo. — B. Fajon 

V nedeljo v Kranjski gori 

Za zadnjo nedeljo lahko trdi
mo, da je b i la ena izmed redkih 
priložnosti za smučarje, k i so po
hitel i v Kran jsko goro. In teh n i 
bi lo malo. Izredno lepo vreme je 
spravi lo na noge še tako hudega 
pesimista. 

Nedvomno je to nedeljo prišlo 
v Kran jsko goro največ L jub l jan
čanov. Nekater i so prišli s poseb
n im i avtobusi naših turističnih 
agencij, drugi pa so se poslužili 
lastnih prevoznih sredstev. Na ce
sti so se spet pojavile kolone vo
z i l i n neprevidnost zaradi poledi
ce je spet povzročila številne ne
sreče. Oko l i 450 osebnih avtomo
bilov i n avtobusov je bi lo na par
k i r n i h prostorih v Kran j sk i gori. 
To je že lepa številka za naše 
razmere. Toda žalostno je to, da 
6e nihče pr i kranjskogorskem T u -

jen denar 
rističnem društvu ni spomni l , da 
bi od vsakega las tn ika avtomobi la 
pobral vsaj po 100 dinar jev par
kirn ine . To b i bi lo že 45 tisoč di
narjev. 

Prepričani smo, da bi vsak rad 
dal 100 dinarjev za parkiranje , 
tako so iz jav i l i tudi nekater i last
n i k i avtomobilov, samo da bi b i l i 
gotovi, da nekdo pazi na n j ihovo 
vozilo. Ta denar pa je za Kranj -
skogorčane 6edaj zgubljen. 

Ob tem vel ja le ena ugotovitev: 
Ce potrebujeta Turistično društvo 
al i krajevna skupnost denar za 
take a l i drugačne potrebe, potem ga 
prosita na O b L O na Jesenicah, če 
pa ga nekdo sam prinese — pa če
prav samo 100 dinarjev — ga kot 
kaže ne marata. Mis l imo , da je 
komentar odveč. — M . 2. 

Republiška kegljaška liga 

V nadaljevanju boljši 
rezultati 

Nastop preostalih štirih vrst v 
republiški kegljaški l i g i je pr ine
sel precej boljše rezultate, kot so 
bi l i doseženi prejšnjo nedeljo. L e 
tr ikrat je b i l ek ipn i rezultat v 
povprečju manjši od 800 podrtih 
kegljev. Jeseničani pa so celo iz
boljšali letošnji rekord prvenstva. 
Med posamezniki so se prer in i l i 
med najboljše Kranjčana Marte-
lanc (900) in Ambrožič (884) ter 
Jeseničan Sl ibar (883). 

Nedeljsko tekmovanje je prine
slo že tudi prva presenečenja. — 
Ljutomer je z dobrima rezulta
toma v Ce l ju in Mar iboru pristal 
na odličnem tretjem mestu za 
Ljubl jano, k i je ostala na vrhu, 
in Jesenicami. Po številu kegljev 
so Jeseničani sicer prv i , toda 
slab i z id v Mar iboru j i m je pr i 
nesel t r i kazenske točke. V Cel ju 
j i h bo težko kdo prehitel , s labi 
lučaji v Mar iboru pa j i m bodo 

verjetno navrg l i še več slabih 
točk, ko bodo tam nastopi la še 
druga moštva. 

Kranjčani so zadovol j ivo star
tali v letošnjem prvenstvu. Re
zultat 6684 podrt ih kegljev za 
l jubl jansko kegljišče sicer n i ble
steč, vendar z dobr imi zadetki v 
nadaljevanju še lahko uresničijo 
svoje želje. 

Vrstni red po točkah - 2 na
stopa: L jubl jana 2, Jesenice i n 
Ljutomer 4, Bran ik i n Kran j ska 
gora 5 itd. ; 1 nastop: Tr ig lav 1, 
Rudar 2, Konstruktor i n Celje po 
3,5 i td. 

Vrstni red po podrtih kegl jih -
2 nastopa: Jesenice 13.095, L jub
l jana 13.088, Ljutomer 13.048, G r a 
diš (Lj.) 12.945, Bran ik 12.910, M a 
ribor 12.877, Kran jska gora 12.821 
in tako dal je; 1 nastop: Tr ig lav 
6684, Rudar 6543, Konstruktor 
6483 i td. - L. S. 

S sodišča 
RAD BI SI KUPIL MOPED 
Okrožno sodišče v K r a n j u je v 

teh dneh sodi lo 20-letnemu V i l k u 
T., skladiščnemu delavcu v tovar
n i »Elan« v Begunjah, ker je vzeti 
b lagajniku s indikalne podružnice 
podjetja i z njegove pisarne v j u 
n i ju lan i 20.000 dinarjev gotovine, 
v j u l i j u pa še 26.300 dinarjev, p r i 
čemer je uporabi l ključ blagajni
kove pisarne, k i ga je vzel pre
malo paz l j i vemu vratar ju i z nje
gove delovne sobe. 

Obdolženec je dejanji odkrito 

pr iznal , a se opravičeval, da je 
zaslužil le okrog 17.000 dinarjev 
na mesec, kar je bi lo premalo, da 
bi s i nabavi l novo obleko. Priče 
pa so povedale, da je hotel pr i t i 
do s indikalnega denarja najbrž 
zato, ker mu je že dalj časa roj i l 
po glavi moped, k i so s i ga drugi 
uslužbenci že lahko nabav i l i , ker 
so imel i boljše zaslužke. Sodišče 
je verjelo, da so obdolženca vo
d i l i le t i nagib i ; ker je pokazal 
pošteno voljo, da škodo poravna, 
saj je povrn i l že večji del škode, 
mu je odmeri lo 7 mesecev zapora 
pogojno za dobo 4 let. 

Prvič po koncu vojne sem začutil svet pod svojimi nogami. 
Imel sem dovolj zalog in goriva pa moštvo — in tako ni bilo 

na vsem svetu kraja, kamor me moja »Diviner« ne bi mogla po
peljati. 

Dick je uganil moje misli. Poškilil je k sivim oblakom, ki so 
hiteli preko našega pristana in dejal: 

»Pri količkaj dostojnemu vetru bomo v tednu dni že na soncu.« 
Pogledal sem k zavidnim obrazom, ki so nas gledali s Tower-

skega mostu. 
»Da, da,« sem dejal, »Alžir, Neapelj, Pirej, Port Said.. . « 
In potem sem videl, kako prihaja na ladjo preko vstopne brvi 

sir Clinton Mann. 
Sir Clinton je šef B . M. & I. — visokorasel gospod z nekoliko 

naprej povešenimi rameni in kratkih besed. Do svojega položaja 
v podjetju je prišel preko svoje začetne službe kot občinski usluž 
benec. Bil je eksponent kapitala in statistike. Trudu in potu 
Proizvodnje ni bil nič manj oddaljen kot kakšen kabinetni mini
ster. In ko je tako v svojem trdem klobuku priplezal na krov 
moje ladje, je pogled nanj vplival zares nenavadno. 

»Dobro jutro, sir Clinton,« sem dejal in si pri tem razbijal 
glavo, čemu je le prišel. Medtom ko sem stopal bliže, da bi ga 
Pozdravil, me je opazoval s stvarnim pogledom. Zavedal sem sc 
svoje umazane obleke. Se nikoli ga nisem srečal izven kakšne 
sejne sobe. 

»Ali bi si radi ogledali ladjo?« sem ga vprašal. 
»No,« je odgovoril. »Tukaj sem poslovno, Gansert.« Peljal sem 

8 a Po stopnicah v kajuto. »Kdaj nameravate odpluti?« je vprašal. 
»Jutri,« sem mu dejal. »Z jutranjo oseko* 
»V Sredozemsko morjo?« 

Pokimal sem . 
»Želim, da spremenite svoje namene, Gansert,« je dejal. »Že

lim, da odplujete na Norveško.« 
»Kako?« sem vprašal v svojem presenečenju ob tem predlogu. 

In v skrbi, da bi lahko to vprašanje jemal kot znak mojega pri
stanka, sem takoj dodal: »Prav žal mi je, sir Clinton, toda jutri 
odplujem v —.« 

Dvignil je roko. »Najprej me poslušajte, Gansert,« je dejal. 
Z B. M. & I. nimate ničesar skupnega — tega se zavedam. Vendar 
pa ne morete osem let svojega življenjskega dela s podjetjem po
vezati s podjetjem ne da bi od tega ostalo v vas kaj več. Vzemimo 
na primer thoritove legure. To stvar ste vi spravili v tek. Da jih 
zdaj dalje razvijamo, je posledica vašega truda. In če bi jih mi 
lahko vzeli v polno proizvodnjo —.« 

»To je iluzija,» sem odgovoril. »To veste sami. Thorit je treba 
plačati v dolarjih. In celo, če bi imeli vse dolarje sveta v rokah, 
bi thorita ne bilo dovolj. Ameriška proizvodnja je prav neznatna 
in tam so edina znana najdišča te rude.« 

»Ali je to točno?« Iz žepa svojega plašča je potegnil majhen 
lesen zabojček in mi ga porinil čez mizo. »In kaj je to?« je vprašal. 

Odprl sem pokrov. V zavojčku je ležal na zvitku bombaža 
košček kovinsko se lesketajoče rudnine. Dvignil sem ga in stopil 
v nenadno naraščajočem razburjenju z njim k oknu. »Od kod 
imate to?« sem vprašal. 

»Najprej povejte, kaj je to?« 
»Tega vam ne morem z gotovostjo reči, preden ne bo pre

iskano,« sem odgovoril. »Vsekakor pa bi dejal, da je to thorit.« 
Prikimal je. »To je thorit,« je dejal. »Imamo že vse rezultate 

preiskave.« 
Gledal sem skozi okno v dim in umazano vodo Temze. Mislil 

r-,em na dolgo vrsto sej in konferenc, pri katerih je šlo za proizva-
;anje thoritovih zlitin, ki so močnejše kot jeklo, lažje kot aluminij, 
nerjaveče in svetle, če bi nam uspelo dobiti thorit v primernih 
količinah, bi Britanija ne zaostajala več za Ameriko. »Kje so to 
našli?« sem vprašal. 

Zopet je sedel v svoj stol. »Tega seveda ne vem,« je dejal. 
»Prav gotovo morate vedeti,« sem dejal, »vsaj od kod je to 

prišlo?« 
Prikimal je. »Da, vem, od kod prihaja.« Njegov "las je zvene' 

suho in neprizadeto. »Poslal mi ga je neki trgovec z ribami iz Hart 
lepoola* 

»Trgovec z ribami iz Hartlepoola?« Strmel sem vanj in mislil, 
da se hoče norčevati. 

»Da,« je dejal. »Našel ga je v posodi s kitovim mesom.« 
»Menite, da so ga našli v kitovem želodcu?« Spomnil sem se 

ogromnih mineralnih bogastev, ki naj bi bila skrita pod antarktič
nim ledom. 

»Ne,« je odgovoril. »Kitovo meso prihaja iz Norveške. In ta 
košček rude tudi ni zašel v prebavne organe kakšnega kita, temveč 
ga je nekdo položil v zaboj pri pakiranju, zavitega v skupaj zložen 
kos mesa.« Malo je prenehal in čez hip nadaljeval: »S te strani 
smo raziskali vso zadevo, kolikor je bilo v naših močeh. Meso je 
bilo del pošiljke, ki so jo poslali iz neke norveške kitolovske 
postaje v Nevvcastle.« Sklonil se je naprej. »Gansert, rad bi slišal 
vaše mnenje. Kako se piše naš najboljši mož na Norveškem?« 

»Menite izvedenec za kovine?« sem vprašal. 
Prikimal je. 
Ni mi bilo treba oklevati in razmišljati. Prav dobro sem poznal 

vse. Z večino sem bil celo prijatelj. 
»Imamo na primer Pritcharda,« sem dejal. »Tudi Einer Jacob-

sen je dober in potem je tam še neki šved po imenu Kults. In, 
da, tudi Williamson. Toda za naše namene bi dejal: Pritchard.« 

»Vse to še ni pravo,« je dejal. »Nismo edini, ki poznamo to 
zgodbo. D e t N o r s k e S t a a l s e l s k a b se tudi zanima zanjo. 
Prav zdaj je tukaj Jorgensen, da bi nabavil stroje. Tudi on bi se 
rad povezal. Ali z nami samimi ah s Castlet Steel. Zatrjuje, da ima 
v rokah vse potrebne dokaze, vendar zahteva od nas, da prista
nemo z zaprtimi očmi. Dejal sem mu, da to ni mogoče, nakar 
je zagrozil, da se bo povezal z Američani. Tako torej zdaj sploh 
ne utegnemo, da bi pošiljali tja Pritcharda. Prav mogoče bi moral 
več mesecev iskati, ne da bi kaj našel. Kar potrebujemo, je nekdo, 
ki nam lahko svetuje s svojim poznavanjem stvari.« 

»Potem je samo še en človek, ki bi to zmogel,« sem izgovoril. 
T a pa trenutno ni več živ. če bi pa še živel, bi vam lahko na vse 
dgovoril, kar želite vedeti. Poznal jc Norveško —« 

Prenehal sem in zmignil z rameni. 
»Prav v tem je bila vsa zgodba,« sem dodal, »uporabil je mnogo 

>reveč časa na Norveškem — svoj lastni čas in tuj denar.« 
Sir Clinton me je kot otrpel opazoval in v njegovih očeh se ie 

vetlikalo nekaj nofrnnjemu razburjenju podobnega. 
»Menite Georgoa Farnel la, al i ne?« je vprašal. 
Prikimal sem. »Toda zdaj je minilo že deset let, odkar jo 

izginil. 
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K o l i k o r borci niso b i l i zaposleni z obrambo, so vsa
kemu priskočili na pomoč in iz gorečih hlevov i n hiš po
magali reševati živino i n imetje. Toda reševanje je bilo 
nevarno, ker so Nemci od spodaj dobro v ide l i in so stre
l ja l i na vse, kar se je premikalo . 

Zajeti nemški graničar Mar t i n , k i je b i l zdaj kuhar, 
s; je vsega tega tako prestrašil, da se je p r i kuh in j i za 
kopal v krompir . K o r i s t i l pa je s tem, da je pojasnje
val , kaj pomeni ta a l i ona nemška raketa. 

Popoldne se je vnel Hkauščev in T inetov hlev in 
Nemci so prišli čisto do part i zanskih položajev. Ma lo je 
manjkalo, da tam niso razbi l i obrambe. 

K e r je b i l ta dan topovski ogenj zelo hud, je štab 
skrbe l z lasti za boj prot i topničarjem, k i so b i l i spodaj 
pr i Novakov i žagi. Ob stebr ih žičnice je b i l mitral jezec 
V i n k o Zakel j s pomočnikoma in tam oko l i so granate 
orale ka i preveč na gosto. Vse je kazalo, da so j i h Nemc i 
opazi l i . Toda položaj je b i l tako pomemben i n pr ik laden 
za streljanje navzdol, da ga niso smel i zapust i t i . T o l k l i so 
naravnost po topničarjih. 

Nanje so stre l ja l i tudi ostrostrelci kot so b i l i Ivan 
Zupane - Br ico , Stanko M laka r , Janez Perko i n mitra l jez-
ci Jernej Slapar, Ivan Zaje, Tonček Benedičič i n Janez 
Tomel j ter Tonček Dežman, k i sta b i la v batal jonski re
zervi i n j i h je štab pošiljal tja, kjer sta najbolj kor is t i la . 
Izza hiš i n dreves, izza skednjev in z n j ih so mer i l i po 
topničarjih, da b i j i m zav i ra l i uspešno streljanje. Topovi 
so s i c e r ' b ruha l i še vedno nevarne granate, toda ne čisto 
brez sk rb i . E n nj ihov top je ostal celo brez posadke, kajt i 
part izani so j i h z dobro mer jen imi stre l i razpršili. 

Zato je še t ist i večer iz javi l razkačen nemški of ic ir 
v Cešnjici: 

»Saj to je huje, kot na Vzhodni f ront i ! Ka j takega 
nisem doživel ne v Franc i j i ne na Po l j skem! Odlični 
strelci so! N j ihov komandant pa zasluži najvišje od l iko 
vanje, čeravno bi m u z veseljem rezal jermene s hrbta!« 

P r i cerkv i pa je bilo nevarno zaradi mitral jezkega 
ognja, k i je pr iha ja l od Novaka onstran grape. Med d r u 
g im i sta to pot raznašala hrano tud i Ernest Zajdler-Iztok 
in Janez Zvan -Dravsk i . Treba je bilo p r i t i do vrat hiše, 
k i je bi la neprestano obstrel jevana. Do hiše sta se p r i 
peljala s sanmi, vanjo pa sta se splazi la in oddala hrano 
lačnim tovarišem. Pred vrat i je bilo nekaj stopnic in iz 
hiše je bilo težko pr i t i , ker so tja t o lk l i nemški rafal i . 
Nemci so namreč opazi l i , da sta prej šla v hišo. 

P r a v s k i sam o tem prinoveduje: 
»Ven je bilo še teže pr i t i . Zato sem se v veži p r ip ra 

v i l , se pognal čez tiste stopnice in pr ip lava l v sneg, k a 
mor sem se najprej zar i l z glavo. Zadet pa le nisem bi l . . 

K drug i zasedi smo hrano odnesli drugače. Da bi se 
kotel, ki je b i l črn, preveč ne videl v snegu, smo ga za
v i l i v be]o rjuho. Nato smo ga v l ek l i k zasedi, vmes pa 
je neprestano pokalo. Sneg m i je s i l i l za obleko, se na 
telesu topi l in tako sem si preh lad i ! želodec. K l j u b temu 
nisem odnehal . . . 

Za zvezo s četami je poveljstvo uporabl jalo spretne 
kur i r j e : M i r k a Stular ja in Oskar ja Pogačnika ter m l a 
dega domačina Janeza Lušino. 

K s k o je b'lo s tem obveščanjem, bomo zvedeli iz p r i 
povedovanja domačina: 

»Marsikdo se bo čudil naglemu in natančnemu ob
veščanju, ne da bi imel i telefon. Po snegu so se p laz i l i 
kur i r j i , živa vez cd enega do drugega konca naše fronte. 
Sporočila so prenašali part izanom na položajih, t i pa so 
obveščali nas . . .« 

Da bi bolje v ide l i , so imel i Nemci art i ler i jsko opazo
valnico na najvišji točki pr i Sv. Križu, p r i čemer so si 
pomagali z radi jsko oddajno postajo. Nemško poveljstvo 
je bilo prepričano, da bodo ta dan Dražgoše popustile. O 
tem priča izjava njihovega of ic ir ja, k i je zvečer v R u d 
nem reke l : 

DOKUMENTI ! DOKUMENTI ! DOKUMENTI ! 

40 let organiz i ranega smučanja p o d P o n c a m i 

Vas s skakalnicami 
N a spo r edu številne prireditve v okv i ru praznovanj 

RATEČE — P L A N I C A . . . 
Z I M S K I ŠPORTI SO D O M A POD P O N C A M I . K D O N E P O Z N A 

S V E T O V N O Z N A N E P L A N I C E I N N J E N I H SMUČARSKIH SKA
K A L N I C , RATEČ I N RATEšKIH »ZOKOV«? 

IZ N E D E L J E V N E D E L J O S E V R S T I J O V P L A N I C I SMUČAR
S K A T E K M O V A N J A V S K O K I H I N T E K I H . V S I S V E T O V N O 
Z N A N I SMUČARSKI »ASI« — S K A K A L C I I N TEKAČI SO Z E B I L I 
V P L A N I C I . P R V A S K A K A L N A P R I R E D I T E V J E B I L A V P L A N I C I 
1934. L E T A , K J E R J E N A S T O P I L O 24 T E K M O V A L C E V IZ DOMO
V I N E I N T U J I N E . 

L E T O 1936 J E V Z G O D O V I N I SMUČARSKEGA ŠPORTA ZAPI
S A N O Z Z L A T I M I ČRKAMI. TO L E T O J E P R V I ČLOVEK P O L E 
T E L N A SMUČARSKI S K A K A L N I C I P R E K O 100 M E T R O V , TO J E 
B I L A V S T R I J E C S E P P B R A D L . K I J E P R I S T A L P R I 101. M E T R S K I 
Z N A M K I . šE B I L A H K O N A Š T E V A L I . . . 

Letos v februarju bo min i lo 40 
let, odkar so se v Ratečah i n P l a 
nic i začeli organizirano ukvar jat i 
s smučarskim športom, i n sicer 
predvsem s teki . 

rateška smučarja Andrej Kerštajn 
i n An t on Petrič. T i tr i je so b i l i 
prv i vidnejši predstavniki smu
čarskega športa tudi v mednarod
nem mer i lu . 

P O KONČANI V O J N I 

Takoj po končani vo jn i so se 
smučarji in drugi športniki v Ra
tečah zbral i v telovadnem društvu 
i n kasneje v telesn ©vzgojnem 
društvu Part izan. Rateški smu
čarji so se nato združili s k ran j 
skogorskimi. Kot pravi jo, je b i l 
to pravi polom in posledice je še 
danes čutiti. N i b i lo enotnosti i n 
pravega športnega sodelovanja. V 
Kran j sk i gori so hoteli delati po 
svoje, v Ratečah pa po svoje. 

Sele nekako pred dobr imi tremi 
let i so v Ratečah spet ustanovi l i 
svoje samostojno SMUČARSKO 
DRUŠTVO Rateče-Planica, i n to 
n a pobudo Sveta za šport in te

in red 5ajo že več ko l 40 let 

LJUBLJANČANI P R V I 
SMUČARJI V RATEČAH 

Bi lo je pred 40 let i i n še prej. 
V s l ikov i to dol ino ob i ta l i janski 
meji so radi največ zahajali L j u 
bljančani, k i so prinesl i s seboj 
tu : 1 : smuči. Prav na pobudo teh 
turistov — smučarjev so 1922. leta 
v Ratečah ustanovi l i tudi prvo 
jpmuč?niko društvo. Predsednik je 
bi l V i n k o .Talen. P r va tekmovalca 
pa sta bi la Janez Kerštajn i n 
Maka Juvan . 

Največja prisesa smučarskega 
S?:- 1 * ~ta b'1? t" ' , "t P '^zbah 
in Jalejn, Na tekmah pred 40 leti 
so rateSkp smučarsko društvo za
stopali tudi drugi l jubi te l j i tega 
športa. 

P R E P R O S T E SMUČI 

P r v i tekmovalc i , to so b i l i pred
vsem tekači, so sodelovali na tek
mah z zelo preprostimi smučmi. 
Ka j malo so bi le podobne današ
nj im, bile so narejene v bloškem 
st i lu . Tud i ostala oprema je bi la 
skromna. K o so se začela prva 
tekmovanja, sta največ pomagala 
u . i t r l ja na osnovni šoli v Ratečah. 
To Sta bi la Pečar in Bitenc, k i bi 
vse dala za smučarski šport. Ima
ta tudi precej zaslug, d a se je 
društvo razvi lo v močnejšo orga
niz irano celoto. 

K m a l u so se v Ratečah pojav i l i 
tekmovalci mednarodnega slove
sa. Zmagoval i so celo na medna
rodnih pr i red i tvah v teku i n v 
alpskih d isc ip l inah. M e d n j im i je 
b i l E m i l Žerjav — alpski smučar; 
pomembne uspehe pa sta dosegla 
1934. leta v Chamon ixu v Franc i j i 

9 Odkar so razbremenili v Kra
nju Prešernovo ulico in usmerili ves 
vprežni in kolesarski promet skozi 
Tavčarjevo ulico, se je marsikaj 
spremenilo. Pred tem sta me vsako 
leto v Prešernovi ulici povozila 
vsaj dva kolesarja, zdaj pa sem 
brez skrbi. Pa tudi konjskim mrci-
nam se mi ni treba več izmikati. 
Ze od malega se mi zdi, da so ko
nji čisto nori name. Zadnjič sem šel 
mimo zajetnega riavca; na vsem le
pem me žival oblizne po obrazu, da 
sem bil ves penast. No, konec kon
cev pa nisem prijel za pero, da bi 
konje vlačil bo bodicah, temveč sem 
imel v mislih Tavčarjevo ulico. — 
Včasih ni bila posebno čedna, da
nes, ko je promet po njej dosti ži
vahnejši, je pa še slabše. Ze nekaj 
časa se spogledujem z nekakšnimi 
ostanki hišne adaptacije — 5 ku
pom ometa, koscev opeke, peska — 
skratka s smetmi. Pa tudi sicer je 
ulica tako smetna, da še zboganega 
asfalta 7.lahka ne vidiš, će pa tisti, 
ki skrbe za čistočo ulic menijo, da 
bom jaz pnredil Tavčarjevo »gaso«, 
se pa preklicano motijo. 

(% Če sem se lotil ene ulice, zakaj 
jih za nameček ne bi navrgel še ne
ka;. Sicer pa po ponedeljkovi od-
jugi tudi ostale ulice v Kranju niso 
dosti bolj čedne. Asfalt je tako bla
ten, da kar vpije: operite me! 

% Preteklo soboto sem se na 
vsem lepem napihnil: v Ljubljano 
grem! Pa v »ta pražnjo« obleko sem 
smuknil, pa ušesa sem si tudi oče-
dil. Veste, zoprno je, če ti v avto
busu, ko se gnetemo kot klaftrska 
polena, sopotniki gledajo »nagliho« 
v ušesa. Kam boš pa sicer gledal, 
ko pa nikamor ne vidiš. 

Ko sem na postaji lezel v avto
bus, se je začelo. Ze koj med vrati 
so me nekakšni komolčarji tako 
pritisnili ob podboje, da so mi oči 
kar stopile iz jamic. Pri priči mi 
je prišlo na. misel, da sem se od 
Marjane poslovil preveč površno. 
Zdaj bo revica brala med nesrečami 
naslov »V avtobusu so ga spreša-
li« . .. Potrli so mu troje reber, 
zlomili desno ključnico, odtrgali 
levo nogo pod kolenom . . . O, gro
za, rajši ne pomislim! — Nekaj ča
sa so me še stiskali med vrati, tako 
da nisem mogel ne naprej ne nazaj. 
Čez čas sem se le priboril — na 
prosto! Ja, strela skrtačena, ampak 
saj sem hotel v avtobus. Spet sem 
se zakadil proti vratom, spotoma 
pa sem premišljeval, kako udobno 
se bo peljal kovček, ki ga je spre
vodnik prav tahrat tlačil v prtljaž
ni prostor. Pa 'isto sam bo. Še za 
dva takšna dedca, kot sem jaz, bi 
bilo tam prostora. Pa je tisto reč 
prevoznik meni nič — tebi nič za
prl, ne da bi stlačil tja notri še ne
kaj ljudi. V avtobusu pa gneča, do 
nikoli tega. Stal sem na prstih leve 
noge ko štorklja. Na vsem lepem 
mi je nekdo stopil na kurje oko. Ma
tiček to se mi ie zabliskalo pn>J 

očmi. Dvignil sem nogo in — po
mislite! Stal sem v zraku, z obema 
nogama vsaj pol metra od tal. Leb
del sem v zraku kot v breztežnem 
prostoru — jaz Jaka Bodičar. Zgo
dilo se je tisto, kar sem si vedno 
želel: zdaj lahko hodim po zraku! 
Kaj je perpetum mobile proti teinu 
čudežu! Pa je bilo mojega navduše
nja kmalu konec. Ugotovil sem, da 
je le gneča tisto, kar me drži po
konci. 

Takrat mi je pogled obtičal na na
pisu nad šoferjem: 45 sedežev in 15 
stojišč! Človek bi se zgrizel, saj se 
je številka »15« dobesedno norče
vala iz potnikov. Naštel sem 37 
stoječih. Da je bilo še bolj zabavnu, 
se je med nas, ki smo stoje lovili 
ravnotežje, zagozdil še sprevodnik 
s svojimi voznimi listki. Kot krt '<c 
ril med potniki, delil vozne listke in 
se potil. — Potlej sem vse do LJub
ljane premišljal o tem, da'bi bil že 
čas, ko bi prevozna podjetja le lah
ko zagotovila potnikom kulturen 
prevoz. Kako lepo bi bilo, ko bi 
začeli na avtobusih končno le upo
števati napise: toliko seSežev in to
liko stojišč. 

Ko sem v Ljubljani zlezel na Pro
sto, me je vprašal neki m-tlček: 
»Slišite vi, kje se pa tepr'-o?« — 
Neumno sem pogledal. . . Zares — 
kil sem tak, kot bi se udeležil »<**• 
hujšega pretepa. Hvala za take pre
voze. Poslej bom hodil z avtosto-
pom. 

Pcr.„ravlja vas 
Vaš Bodičar 

ZDRUŽITEV S S K I L I R I J O 
V let ih 1930/31 se je smučarsko 

društvo Rateče združilo s smučar
sk im k lubom I l i r i ja i z Ljubl jane. 
O d s l e j Fe j e imenovalo SMUČAR
S K I K L U B I L I R I J A - R A T E * 
C E - P L A N I C A . Ka j je rateškim 
smučarjem prinesla združitev? 
Ljubljančani so imel i smuči na 
pretek. Tako so opremi l i vse tek
movalce in učence na šoli v Ra
tečah. Vsak je imel svoje smuči. 

1936. leta je smučarski k l u b or
ganiziral tudi prvo k lubsko pr
venstvo v smučarskih skok ih . Nič 
manj kot 276 skakalcev je sode
lovalo na tem tekmovanju, pa je 
bi lo samo klubsko. N a tem pr
venstvu so se najbolj od l ikova l i : 
Janez in Andre j Rožič, Janko 
Mežik, V i n k o Kava la r i n drugi . 
K l u b je organiz ira l prve tečaje. 
Ljubljančani pa so v istem času 
zgradi l i znamenit i Dom v P lan ic i . 

Naj naštejemo še nekaj imen, 
k i so v tem obdobju zablestela na 
jugoslovanskem smučarskem ne
bu, in sicer Jože Mahovec, Franc 
Kajžar, A l o j z Kopern ik , Ivan 
Mežik, Andre j Vole i n drugi . 

5 -LETNI F A N T E K J E SKOČIL 
C E Z 6 0 - M E T R S K O 
S K A K A L N I C O 

Vsem se zdi to neverjetno, pa 
je res. Jože Osva ld je ime l ko 
maj pet let i n še v šolo n i hodi l , 
k o je že stal na v rhu zaletišča 
60-metrske skakalnice i n se po
gnal v dol ino. Skočil je čez 60-
metrovko. Nič se m u n i zgodilo. 
Jedro smučarskega društva, k i se 
je spet osamosvojilo, so takrat 
sestavl jal i tekmovalc i A l o j z M l i 
nar, V lado Petrič i n Tone Mako -
vec. 

Tud i rateškemu smučarskemu 
k lubu je vojna v ih ra iztrgala i z 
svo j ih vrst dobre tovariše — tek
movalce — smučarje: A N T O N A 
P E T R I C A , F R A N C I J A KAJŽAR-
J A , I V A N A MEŽIKA, A L O J Z A 
K O P R I V N I K A i n A N D R E J A 
V O L C A , 

Foto: F. 1'erdan 

lesno vzgojo pr i O b L O Jesenice. 
Danes imajo precejšnje število 
akt ivn ih dobrih tekmovalcev, k i 
redno zastopajo društvene barve 
na najrazličnejših tekmovanj ih 
Med n j imi so najbolj ag i ln i prav 
najmlajši člani društva — pionir j i . 
Oko l i 15 j i h redno sodeluje na tej 
a l i oni smučarski pr i red i tv i . Ved
no zasledimo nj ihova imena med 
prv imi , bodisi gorenjskem, r u -
publiškem a l i celo državnem me
r i l u . 

P R O G R A M P R A Z N O V A N J A 
V J U B I L E J N E M L E T U 

Letos ob 40-letnici organizira
nega smučanskega športa v Rate
čah so mar l j i v i smučareki športni 
delavci p r ip rav i l i obširen program 
praznovanj. Nekaj tekem v tem 
okv i ru so že izvedl i v decembru 
lan i ; 17. decembra so bi le pre
gledne fekme za vse najboljše s lo
venske tekače, 31. decembra pa 
so bi le izbirne tekme za sestavo 
republiške tekaške reprezentance. 

Kdo r je zadnjo nedeljo pohitel 
v Planico, je lahko prisostvoval 
skaka ln im tekmam za gorenjsko 
prvenstvo, na kater ih je sodelo
valo preko 100 članov, mladincev 
i n pionirjev, k i "so skaka l i na 50, 
35 i n 15-metrski skaka ln ic i . K a 
dar je organizaci ja katerekol i 
smučarsko pr ireditve v o k v i r u 
smučarskega društva Rateče-Pla
nica, strokovnjaki menijo, da je 
v dobr ih rokah. Zlast i je vel jalo 
to za mednarodni troboj mlad in
sk ih vrst V i d em — Koroška - Slo
venija. 

Osrednja prireditev v okv i ru 
praznovanj 40-letnice smučarske
ga športa bo od 9. do 11. febru
arja, i n sicer republiško prven
stvo v klasičnih disc ip l inah. Ra
zen tega bodo organiz ira l i še solo 
teke za naše najboljše tekače i n 
tekme gostov, k i pridejo n a po
čitnice v Rateče i n Planico. To 
prireditev bodo organiz ira l i v so
delovanju s Turističnim društvom. 
Sploh imata turistično društvo i n 
Smučarsko društvo v Ratečah do
bre odnose. 

Zaključna prireditev praznova
nja pa bo n a 80-metrski skaka l 
n ic i , k jer bodo organiz i ra l i med
narodne skakalne tekme, pred 
tem pa bodo še sankaške tekme. 

Za konec naj povemo še to, da 
dela danes v društvu 10 smučar
sk ih sodnikov, med n j i m i tudi 
nekaj zveznih in več republiških. 

Danes je predsednik Smučar
skega društva v Ratečah A l o j z 
Ml inar , oko l i sobo pa i m a še v r 
sto znanih smučarskih delavcev, 
starejših tekmovalcev, kot so V i n 
ko Kava la r i n drugi . V svoj i sre
d i n i imajo tudi častnega člana 
društva, 80-letnega neumornega 
turističnega delavca Jožeta Do l i -
narja. M I L A N Z l V K O V l C 

Božo Jeomc najboljši s k a k a l . Foto F. reiudn 

N E S R E Č E 
SRNJAK PREČKAL CESTO 
V soboto, 20. januarja, je prišlo 

na cesti I. reda Ljubfj ana—Kranj 
pri- vasi Meja do prometne ne
sreče, k i jo je povzročil srnjak. 

Osebni avtomobil L j 99-15, k i 
ga je upravl ja l M a k s Pretnar, je 
pel jal ob 18.30 v smer i prot i K r a 
n ju . P r i k i lometrskem kamnu 827 
je nenadoma skočil na cesto sr
njak in trčil v prednj i del vozi la. 
Voznik je močno zavrl , avtomobil 
pa je zaradi poledenele ceste za
neslo v kraj in ga zasukalo za 
180 stopinj. P r i tem se je avto
mobi l prevrn i l na streho. Poško
dovana je bi la samo sopotnica M . 
O., medtem ko znaša škoda na 
avtomobilu okrog 100 tisoč dinar
jev. 

T R I J E A V T O M O B I L I TRČILI 
V nedeljo, 21. januarja, se je 

pr imer i la na cesti III. reda v Ra
tečah prometna nesreča, k i se je 
sicer končala brez hujših posle
dic, vendar pa lahko služi kot 
svari lo, da ni dobro voziti tik za 
drugimi avtomobil i . 

Osebni avtomobi l Lj 86-96, k i ga 

je uprav l ja l Herbert Finsch, je ne
nadoma zav i l na skra jn i desni rob 
cestišča i n se ustavi l . Za n j im 
vozeča avtomobila L j 200-04 (voz
n ik Janez Lužar) i n L j 36-25 (voz
n ik A lo j z Četrtič) pa nista b i la 
pripravl jena, da bo pred n j ima 
vozeči avtomobil ustavi l . Čeprav 
sta zavirala, zaradi poledenele 
ceste nista mogla trčenja prepre
čiti. Drug i avtomobil je udar i l v 
prvega, zadnji avtomobil pa v 
drugega. Škode na vseh treh avto
mobi l ih je za okrog 70 tisoč d i 
narjev. 

S P E T P O L E D I C A 
V nedeljo, 21. januarja, je tudi 

klanec v Podvinu (imenovan ••ska
kalnica«) zahteval svojo žrtev. 
Božo Celesmik ss je ob 11. ur i 
pel jal z ženo in 6-letnkn sinom 
proti Jesenicam. K o je zapeljal 
navzdol po klancu, je zaradi po
ledenele ceste začelo vozilo zana
šati. Avtomobi l je vrglo s cesti
šča, kjer se je. ©kotalil po nasipu 
22 metrov globoko. Voznik je do
bi l brazgotino na obrazu, žena s 
je z 'omila ključnico, a tudi otrek 
ni bi l posebno poikodovan. Mate

r ia lna Škoda na avtomobi lu zna
ša okrog 500 tisoč dinarjev. 

PREVEČ S E J E U M A K N I L 
V ponedeljek, 22. januarja, ob 

18.15 u r i je pr iš lo do prometne ne
sreče na ces t i III. r e d a p r i Gore
nji vaši v P o l j a n s k i do l in i . - Šo
fe r k o m u n a l n e g a podjetja Remont 
iz G o r e n j e v si se je p r i srečanju 
z a v t o b u s o m u m a k n i l n a skra jn i 
de in i r o b cestišča. Pod preve l iko 
o b r e m e n i t v i j o se je zemlja pod 
k o l e s i u d r l a , tako .da je vozi lo 
z d r k n i l o 2 m e t r a g l o b o k o pod ce
sto. M a t e r i a l n a škoda n a tovornja
k u znaša 20 tisoč d i n a r j e v . 

TRČILA S T A N A K R l Z l S C U 
V p o n e d e l j e k , 22. januar ja , ob 

19. u r i je pričlo n a križišču Ceste 
b r a t o v Ruparjev i n Industri jske 
u l i c e n a Jesenicah do prometne 
nesreče. Trč i la s t a o s e b n i avtomo
b i l , k i ga je u p r a v l j a l J a n e z Isti-
nič z Jesenic, in a v t o m o b i l A M D 
Jesenice s k a n d i d a t o m Muhare-
mom Bajr ičem i n učite l jem A M D 
F r a n c e t o m F r o j a r j e m . Skoda n a 
o b e h a v t o m o b i l i h znaša okrog 100 
dinarjev. 


